

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

မိတ်ဆွေကောင်းနှင့်ပေါင်းသင်း

မိတ်ဆွေဟူသည် မိတ်ဆွေကောင်း၊ မိတ်ဆွေညီဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိရာ မိတ်ဆွေကောင်းတို့ကို ပေါင်းသင်းဆက်ဆံ ဆည်းကပ်ရာ၏။ ထိုမိတ်ဆွေကောင်းတို့အား ပေါင်းသင်း ဆက်ဆံ နှိပ်ဆည်းကပ်ခြင်းဖြင့် မိမိအတွက် အကျိုးများရာ၏။ မိတ်ဆွေကောင်းအပေါ် ယုတ်ညံ့သောစိတ်ဖြင့် မပြစ်မှားရာ။
ပဏ္ဍိတဝင် (ဓမ္မပဒ - ၇၈)

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လပြည့်ကျော် ၁၃ ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇွန် ၄ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၂၄၃)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ထုတ်ကုန်တစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။



မန္တလေးမြို့ရှိ အမှတ်(၁၆) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြားနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

မန္တလေးမြို့ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြား

မန္တလေး ဇွန် ၃ ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင်လည်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်း ပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ပညာသင်ကြား လျက်ရှိသည်။

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို တာဝန်ကျ ဆရာ ဆရာမများက ကျောင်းဝင်ပေါက်၌ အတန်းစဉ်အလိုက် စည်းကမ်းတကျ သွားရောက်နိုင်ရေး စီမံပေးကြပြီး စနစ်တကျ စာသင်ကြား/သင်ယူမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

ယခုကဲ့သို့ အခြေခံပညာကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံးမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခင်မေလွင်က

“တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကျောင်းအပ်နှံ ရေးရက်သတ္တပတ်မှာ ကျောင်းအပ်လက်ခံ ထားမှုအနေနဲ့ အခြေခံပညာကျောင်းမှာ ကျောင်းသား ၇၆၄၈၈၀၊ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်း မှာ စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ”

ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

<p>ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၌ အခြေခံပညာကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀၀၇၆၅၅ ဦး အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ပညာသင်ကြား</p> <p>ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၄</p>	<p>နေပြည်တော်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြား</p> <p>ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၅</p>	<p>ဆီဆိုင်မြို့နယ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၃၁၅၅ ဦး တက်ရောက်ပညာ သင်ကြားလျက်ရှိ</p> <p>ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၁၇</p>
--	--	---

ငါးသယ်ဇာတ ပြန်လည်ပေါ်ကြွယ်ဝရေး

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် ငါးသယ်ဇာတတည်ရှိမှု လျော့နည်း ကျဆင်းလျက်ရှိနေပြီဖြစ်ရာ ငါးမျိုးမပြုန်းတီးရေးအတွက် ငါးရစ် ငါးသန်ကာလတွင် ငါးမဖမ်းရ ရာသီသတ်မှတ်၍ ရေရှည်စားသုံး နိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နားလည်လက်ခံ သည့် လုပ်ငန်းရှင်များရှိသကဲ့သို့ လတ်တလောအခက်အခဲကို သည်းမခံနိုင်သည့် လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ငါးမဖမ်းရရာသီအတွင်း ငါးဖမ်းဖမ်းနေသော ရေယာဉ်များရှိနေကြောင်း သတင်းများတွင် တွေ့ရသည်။ ငါးမဖမ်းရရာသီသတ်မှတ်ခြင်းသည် ငါးသယ်ဇာတ လျော့နည်းကျဆင်းလာသည့် အခြေအနေကြောင့် မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်ရခြင်းဖြစ်ပြီး မိမိတို့နိုင်ငံကဲ့သို့ပင် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံ ဖြစ်သော ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင်လည်း ဆောင်ရွက်နေပြီး ငါးဖမ်းဖမ်းခြင်းများမရှိစေရန် ငှင်းတို့၏ စစ်ရေယာဉ်များ၊ ကမ်းခြေ စောင့်ရေယာဉ်များဖြင့် စောင့်ကြပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

နေ့စဉ်ဝေနိုင်ငံမှ သုတေသနရေယာဉ်ဖြင့် သုတေသနပြုလုပ် တွေ့ရှိချက်အရ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် ငါးသယ်ဇာတတည်ရှိ မှုမှာ ၁၉၇၉-၁၉၈၀ ခုနှစ်များနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ရေပေါ်နေငါး ၈၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ရေအောက်နေငါး ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ကျဆင်း သွားခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။ လက်တွေ့အားဖြင့်လည်း ပင်လယ်ပြင် ရေလုပ်ငန်းဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနေကြသူများ ကိုယ်တိုင် ငါးဖမ်းဆီးရမိမှု လျော့နည်းကျဆင်းလာမှုကို ကိုယ်တွေ့ သိရှိကြပြီးဖြစ်သည်။ ငါးအထိအခံ နည်းပါးလာခြင်းသည် ငါးအလွန်အကျွံ ဖမ်းဆီးခြင်း၏ အကျိုးဆက်ကြောင့်ပင်ဖြစ် ပြီး မဆင်မခြင်ဆက်လက်ဖမ်းဆီးကြသည့်အမျှ ငါးလုပ်ငန်း ဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုရန် ခက်သည်ထက်ခက်ခဲလာ ကြမည်ဖြစ်သည်။ နှစ်စဉ် ငါးရစ် ငါးသန် ထည့်သွင်းကာလဖြစ်သော ဧပြီ-မေ နှစ် သုံးလကို မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အတွင်း ငါးမဖမ်းရ ရာသီအဖြစ် သတ်မှတ်ထားသော်လည်း ယခုနှစ်တွင် တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက်၊ ကာလအလိုက်၊ ငါးဖမ်းကိရိယာ အမျိုးအစားအလိုက် မြေလျှော့ပေးထားကြောင်း သတင်းများ အရ သိရသည်။

ငါးမဖမ်းရရာသီသုံးလအတွင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် ဝိုင်းကြီးချုပ် ငါးမဖမ်းရယာဉ်အမျိုးအစားကို ဧပြီလတစ်လ၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတွင် အင်္ဂလန် ကျားပိုက်အမျိုးအစား ကို ဧပြီလတစ်လ၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတွင် ကင်းမွန်နှင့် ဝိုင်းကြီးချုပ် ငါးမဖမ်းရယာဉ်အမျိုးအစားတို့ကို ဧပြီလနှင့်မေလ၊ မွန်ပြည်နယ်တွင် ဘုံကျောင်းကျားပိုက်နှင့် အင်္ဂလန်ကျားပိုက် အမျိုးအစားတို့ကို ဧပြီလတစ်လ ငါးမဖမ်းရယာဉ်ဖြင့်၊ ကမ်းဝေး ငါးမဖမ်းရယာဉ်များကို ဧပြီ-မေ နှစ် သုံးလ ရပ်နားထားကြောင်း နှင့် ကမ်းခိုင်းငါးမဖမ်းရယာဉ်များကို ခွင့်ပြုခြင်းဖြင့် မြေလျှော့ပေး ထားခြင်းဖြစ်ရာ ဝါလတ်လေအချို့ ငါးခိုးဖမ်းနေကြခြင်းလည်း ဖြစ်သည်။

ငါးသယ်ဇာတများ ရေရှည်တည်တံ့ရေးသည် နိုင်ငံအတွက် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေး၊ ရေလုပ်ငန်းရှင်များအတွက် ရေရှည်အကျိုး စီးပွား ဖြစ်ထွန်းရေးတို့နှင့် သက်ဆိုင်သည်။ ကန့်သတ်ထား သည့် ငါးမဖမ်းကိရိယာများသုံးစွဲ၍ ငါးဖမ်းဆီးခြင်း၊ ကမ်းဝေး ငါးမဖမ်းရယာဉ်များ ကမ်းခိုင်းသို့ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီးခြင်း၊ ငါးမဖမ်းရ ရာသီ တားမြစ်ချက်ဖောက်ဖျက်ခြင်း စသည်ဖြင့် စည်းမခံမိမဲ့၊ ဥပဒေမဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြင့် ငါးမျိုးပြုန်းတီးကာ ငါးကို အရပ်ရေကြည့်ရသည့် အခြေအနေသို့ ဆိုက်ရောက်သွားမည် ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ လျော့နည်းကျဆင်းလာသည့် ငါးသယ်ဇာတများ ပြန်လည်တိုးပွားလာရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာက ငါးမဖမ်းဆီးရ ရာသီများ သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ငါးမဖမ်းရယာဉ်များကို Vessel Monitoring System ဖြင့် စောင့်ကြည့်ခြင်း၊ ငါးလုပ်ငန်း အဖွဲ့ချုပ်များနှင့်ပူးပေါင်း၍ သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ခြင်း၊ တနင်္သာရီငါးမဖမ်းရပြင်အတွင်း လန့်ပိကျွန်းအောက်ဘက် ရှိ ငါးမဖမ်းကွက်ခြောက်ကွက်တွင် ငါးသယ်ဇာတ ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ရေးစနစ်သတ်မှတ်၍ ငါးမဖမ်းဆီးမှု ပိတ်ပင်ခြင်း စသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ငါးလုပ်ငန်းရှင်များအပါအဝင် သက်ဆိုင်သူများအားလုံးက ပူးပေါင်းပါဝင်ကြခြင်းအားဖြင့် မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တစ်ခုလုံး ငါးသယ်ဇာတ ပြန်လည်ပေါ်များ ကြွယ်ဝပါစေကြောင်း။

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် မန္တလေးတက္ကသိုလ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၃ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာနမန္တလေး တက္ကသိုလ်၌ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သင်တန်းများကို ပို့ချပေးလျက် ရှိရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှ စတင် ၍ သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာရပ် အလိုက် အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက် ပညာသင်ယူလျက်ရှိ ကြောင်း (ယာဉ်) မန္တလေး တက္ကသိုလ် (သင်တန်းရေးရာဌာန) မှ သိရသည်။



အဆိုပါ မန္တလေးတက္ကသိုလ် တွင် ပထမနှစ် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)၊ ဒုတိယနှစ် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)၊ တတိယနှစ် (ပထမနှစ်ဝက်)နှင့် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)၊ ပထမနှစ် ဂုဏ်ထူးတန်း (ပထမနှစ်ဝက်)၊

ဒုတိယနှစ် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)၊ မဟာပထမနှစ် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)နှင့် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)၊ မဟာဒုတိယနှစ် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)၊ စတုတ္ထနှစ် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)၊ မဟာအရည်အချင်းစစ် (ဒုတိယနှစ်)၊ ပါရဂူ (တတိယနှစ်)၊

ပါရဂူ (စတုတ္ထနှစ်) စသည့် ဘွဲ့ကြို၊ ဂုဏ်ထူးတန်း (ဒုတိယနှစ်ဝက်)နှင့် (ပထမနှစ်ဝက်) နှင့် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)၊ မဟာဒုတိယနှစ် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)၊ စတုတ္ထနှစ် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)၊ ပါရဂူ (ပထမနှစ်)၊ ပါရဂူ (တတိယနှစ်)၊

သတင်းစဉ်

ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား အစီအစဉ်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၃ မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ပရိသတ်များ၏ ရင်တွင်းခံစားချက်စကားသံများအား သဇင် FM ၏ “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်မှ “အများပြည်သူပိုင် စာသင်ကျောင်းတွေကိုပါ အာဏာသုံး လူယု လာကြတဲ့ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဇွန် ၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေးသွားမည် ဖြစ်သည်။

လာမည့်အပတ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် “ဦးနှောက် အာဟာရပြည့်စုံစာပေကဏ္ဍမြှင့်တင်ဖို့” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေး တင်ဆက်မည်ဖြစ်သောကြောင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးလိုသူ ပရိသတ်များ အနေဖြင့် အပတ်စဉ် ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီ အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၈၉၉၇၀၉၅၅၅ သို့ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်ရမည့် ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို Message ပေးပို့ပါဝင်နိုင်ပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပါဝင်လာသည့် ပရိသတ် များ၏ ဖုန်းနံပါတ်များနှင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို လျှို့ဝှက် ပေးထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၃ - နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ ကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးဆက်လက်ပိုနေမည်။ မိုး/ဇလ

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၄-၆-၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

Table with 14 columns: Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး, နေပြည်တော်, ပဲခူး, မကွေး, ထားဝယ်, မုံရွာ, ပုသိမ်, မြိတ်မြို့နယ်, စစ်တွေ, ဘားအံ, ဖော်မြိုင်, လားရှိုး, ဘောလိင်မြို့, လွိုင်ကော်, ဟားခါး, ကျိုင်းတုံ

Table with 3 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ် ပါသည်- ၀၆၇- ၄၁၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇ ၀၆၇- ၄၁၁၂၈၊ ၀၉-၇၇၂၉၂၉၃၆၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး

(၂၇) ကြိမ်မြောက် စိန့်ပီတာစဘတ် နိုင်ငံတကာစီးပွားရေးဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်ရန် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသို့ထွက်ခွာ

နေပြည်တော် ဇွန် ၃

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပူးဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ခေါင်းဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသို့ထွက်ခွာ အကြောင်းပြဆိုသည့် ဖိုရမ်ကျင်းပရေး ကော်မတီအမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များမှ Mr. Anton Kobayakov ၏ ဖိတ်ကြားမှုအရ ဇွန် ၅ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ်မြို့၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် (၂၇) ကြိမ်မြောက် စိန့်ပီတာစဘတ် နိုင်ငံတကာစီးပွားရေးဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်ရန် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသွားသည်။

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ အရာရှိကြီးများနှင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော ပုဂ္ဂလိကအသင်းအဖွဲ့များမှ လုပ်ငန်းရှင်များ လိုက်ပါသွားကြသည်။

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ဇော်ဟိန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ သံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ခေါင်းဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ဇော်ဟိန်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ သံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများက ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်စဉ်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ဝန်ထမ်း သားသမီး ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် ပညာသင်ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၃

ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အနေဖြင့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်တွင် တက်ရောက်ပညာ သင်ကြားကြမည့် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံးနှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးအဆင့်ဆင့်တို့မှ ဝန်ထမ်း သားသမီးကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ပညာသင်ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကို၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကော်မရှင်ရုံးနှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးအဆင့်ဆင့်တို့မှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံးနှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးအဆင့်ဆင့်တို့မှ ဝန်ထမ်း သားသမီး ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား ပညာသင်ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။



ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားအခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက အဖွဲ့အမှတ်စဉ် ပြောကြား၍ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များက ပညာသင်ထောက်ပံ့ငွေပေး အပ်ပွဲ ကြရာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်နှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ ခွဲရုံးများမှ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြပြီး (၆ပုံ) လွှဲပြောင်းကော်မရှင် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။ နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားထိုးနောက် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အနေဖြင့် ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်၌ မူလတန်း၊ အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းအဆင့် တက်ရောက်ပညာ သင်ကြားမည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၅၅၁ ဦး၊ တက္ကသိုလ်အဆင့်တက်ရောက်ပညာသင်ကြားမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၆၀ စုစုပေါင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၆၁၁ ဦးအတွက် ငွေကျပ် ၆၁ သိန်းကျော် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာပညာသင်ကြားနေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၃ - ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ညွန့်ဖေသည် ဒုတိယဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသော ဒေါက်တာဇော်မြင့်၊ ဒေါက်တာမိုးဝင်းထွန်း၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာ စိုးဝင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ ရန်ကင်းပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်မှုနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာပညာ သင်ကြားနေမှု အခြေအနေကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။(ယာဝု)

ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးသည် နေပြည်တော် ဧပြီလရှိမြို့နယ် အမှတ်(၁၄)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် အမှတ်(၃) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းနှင့် ဥက္ကရာဇ်မြို့နယ် အမှတ်(၁၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းတို့သို့ရောက်ရှိပြီး ကျောင်းသားကျောင်းသူများ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာ ပညာ သင်ကြားနေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု၍ အားပေးစကား ပြောကြားသည်။ ထိုသို့ကြည့်ရှုစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မိမိတို့ တစ်ဦးချင်းစီ၏ ကောင်းမွန်သော ရည်ရွယ်ချက်၊ ရည်မှန်းချက်များ ရှိကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုရည်ရွယ်ချက်များ အောင်မြင်ရေးအတွက် စာသင်နှစ်စကတည်းက ပညာကို ကြိုးစား

သင်ယူကြစေ လိုပါကြောင်း၊ စာတတ်အောင် သင်ကြား သင်ယူ ရုံသာမက လိမ္မာရေးခြားရှိအောင်၊ စည်းကမ်းရှိအောင်၊ မျိုးချစ်စိတ် နိုင်ငံချစ်စိတ်ရှိအောင်၊ ယဉ်ကျေး လိမ္မာပြီး မိမိတို့ယဉ်ကျေးမှုလေ့ကို မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားတတ်သူ ဖြစ်အောင်နိုင်ငံတော်ကအားထား ရသည့် လူတော် လူကောင်းများ ဖြစ်အောင် ကြိုးစားကြရန် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် စာသင်ခန်း၊ စာသင်ဆောင်များ၊ ကျောင်းစိုက်ခင်းများ၊ ဥပစာရပ်ကောင်းမွန်ရေး၊ သန့်ရှင်းသာယာရေးဆောင်ရွက်ထားမှုများကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည်များကို ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။



ထိုအတူ ယနေ့တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၊ တက္ကသိုလ်များ၊ ပညာရေးဒီဂရီ ကောလိပ်များ စတင်ဖွင့်လှစ်ကြပြီ ဖြစ်ရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ကျောင်းစတင် ဖွင့်လှစ်သည့် ဇွန် ၃ ရက်အထိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၆၅၃၆၇၃၃ ဦး လာရောက် အပ်နှံခဲ့ကြောင်း သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၌ အခြေခံပညာကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀၀၇၆၉၅ ဦး အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ပညာသင်ကြား

ရန်ကုန် ဇွန် ၃ - ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ် ပညာသင်နှစ်တွင် အခြေခံပညာ ကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်သော ယနေ့၌ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၂၇၅၄ ကျောင်းတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀၀၇၆၉၅ ဦး အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ပညာ သင်ကြားကြလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပတ်ဝန်းကျင်နဲ့ ကျောင်းတွင်း ကျောင်းပြင် သန့်ရှင်း ရေး၊ စာသင်ခန်းအလင်းဖွင့် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ စာသင်ခန်းနဲ့ စာသင်ခန်းများ သန့်ရှင်းသပ်ရပ်နေအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း စတင်လုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာ တတ်နိုင်သမျှ ပြည့်စုံအောင် ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြပါတယ်”ဟု ပြောကြားသည်။

ရန်ကုန်မြို့အတွင်းရှိ ကျောင်းများတွင် အထက်ကရ တစ်ခုဖြစ်သော ဗိုလ်တထောင် အမှတ် (၆) အထက်တန်းကျောင်း (စိန်ပေါအမျိုးသား ကျောင်း) တွင် ကျောင်းစတင်ဖွင့်လှစ်သောနေ့၌ ကျောင်းတက်သူ ကျောင်းပို့သူတို့ဖြင့် စည်ကားခဲ့ပြီး ကျောင်းဖွင့်ချိန်၌ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာပညာသင် ကြားနိုင်ရန် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဗိုလ်တထောင်ခရိုင် ပညာရေးမှူး ဒေါက်တာခင်သုစိန်က “ဗိုလ်တထောင်ခရိုင်မှာ အခြေခံပညာကျောင်း ၁၃၄ ကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း ကိုးကျောင်းနဲ့ ပုဂ္ဂလိကကျောင်း ၁၆ ကျောင်းရှိပါတယ်။ ဇွန် ၂ ရက်အထိ ကျောင်းသားပေါင်း ၅၄၅၀ အပ်နှံထားပါတယ်။ အခမဲ့ပညာရေးမူဝါဒစနစ်ဖြစ်တဲ့ အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများထံက မည်သည့်အခကြေးငွေမှ ကောက်ခံခြင်း မရှိဖို့ မြို့နယ်ကျောင်းများကို မှာကြားထားပါတယ်။ ကျောင်းအပ်နှံရေး ရက်သတ္တပတ်အတွင်းမှာလည်း ကျောင်းအပ်နှံရေးကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့တဲ့အပြင် ကျောင်းတွင်း၊ ကျောင်းပြင် သန့်ရှင်းသာယာလှပမှု ကိုလည်း ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ စည်ပင်သာယာ



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူး ဒေါက်တာ ချိုချိုမြတ်အောင်



ဗိုလ်တထောင်ခရိုင် ပညာရေးမှူး ဒေါက်တာခင်သုစိန်



ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် အမှတ် (၆) Grade 11 မှ မောင်မင်းခန့်ညီညီ

ကျောင်းအပ်နှံရေးသီတင်းပတ်ဖြစ်သော မေ ၂၃ ရက်မှ ဇွန် ၂ ရက်အထိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ မြို့နယ်ပေါင်း ၄၅ မြို့နယ်တွင် မူလတန်း ကျောင်း ၁၆၈၀၊ အလယ်တန်းကျောင်း ၆၆၅ ကျောင်း နှင့်အထက်တန်းကျောင်း ၄၀၉ ကျောင်းဖြင့် စုစုပေါင်း ၂၇၅၄ ကျောင်းတို့၌ ကျောင်းသူ ကျောင်းသားများ ကျောင်းအပ်နှံခဲ့ကြပြီး ကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ် သည့် ယနေ့တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀၀၇၆၉၅ ဦး စတင်ပညာသင်ကြားနေခြင်းဖြစ် သည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အခြေခံပညာ ကျောင်းများတွင် ကျောင်းဖွင့်ချိန်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပညာ သင်ကြားနိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးပညာရေးမှူး ဒေါက်တာ ချိုချိုမြတ်အောင်က “ဇွန်လ ၃ ရက် ကျောင်းဖွင့်ချိန်မှာ စာသင်ကြားနိုင်ဖို့ နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲရဲ့ လမ်းညွှန်မှုနဲ့အညီ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ ကူညီပံ့ပိုးမှုနဲ့ ကျောင်းအားလုံး

ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်တွေနဲ့ ပိုင်းဝန်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါတယ်။ ကျောင်းကိုရောက်လာတဲ့ ကျောင်းသားတိုင်း ကျောင်း နေပြုရေး၊ ကျောင်းထွက် နှုန်းကျဆင်းရေးကိုလည်း ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွား ရမှာပါ။ ကျောင်းအပ်နှံတဲ့ နေ့မှာလည်း အထောက်အပံ့ ဖွဲ့စည်းတွေကျောင်းသား တွေ လက်ဝယ်ရောက်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ နေရပ်စွန့်ခွာနဲ့ အကြောင်း အမျိုးမျိုးတို့ကြောင့် ပညာသင်ရပ်နားခဲ့တဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ကျောင်းအပ်နှံဖို့ အခွင့်အရေးရရှိအောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ ကျောင်းအုပ်များကို ညွှန်ကြားထားပါတယ်။ မနစ်က ထက် ကျောင်းသားတိုးလာခြင်းဟာ သာတူညီမျှ အခွင့်အရေးရရှိပြီး လူမျိုးတာဝန်မရွေး ပညာသင်ယူ ခွင့်ရရှိတဲ့ ပညာရေးမူဝါဒကြောင့် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းနေပျော်ပြီး စာတော်အောင် ဆရာ ဆရာမ များက ဆက်လက်ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားရမှာပါ” ဟု ပြောကြားသည်။

ပိုင်းဝန်း အားလုံးပန်းပီး ပြန်တွေ့ရတော့ ဝမ်းသာတယ်။ Grade 10 မှာ ဆရာ ဆရာမတွေရဲ့ လမ်းညွှန်ပြသမှုနဲ့ ဖြေဆိုနိုင်ခဲ့တာကြောင့် အတန်းတက်ပြီး ပညာ သင်ယူရတာကိုလည်း ဂုဏ်ယူပါတယ်။ မေပေလို့ သဘောထားဖြစ်ခဲ့တယ်။ ဒါကြောင့် ကြိုးစားပြီး သင်ယူနေပါတယ်။ မနစ်က လူရည်ချွန်မဖြစ်ခဲ့ရတာ ကြောင့် ဒီနှစ်ဖြေဆိုဖို့ ကြိုးစားသွားမှာပါ။ သူငယ်ချင်း တိုင်းပြည်ကိုအကျိုးပြုတဲ့ ကျောင်းသားကောင်းများ ဖြစ်ပါစေလို့ အမြဲဆန္ဒပြုနေပါတယ်”ဟု ပြောသည်။



၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်၏ ကျောင်းအပ်နှံရေး ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သော “ကျောင်းနေအရွယ်ကလေး အားလုံး အခြေခံပညာသင်ယူဖို့ ကျောင်းအပ်နှံကြပါ မို့” ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ အခြေခံပညာကျောင်းများ၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်းများနှင့် လိုက်ပိုင်ကျောင်းများတွင် ကျောင်းအပ်နှံမှုကို ကိုက်ခံခဲ့ကြပြီး မြန်မာ့ပညာရေးမျှော်မှန်းချက် ဖြစ်သော မျက်မှောက်ကာလ ပညာခေတ်၏ စိန်ခေါ်မှု ကို ရင်ဆိုင်နိုင်မည့် အစဉ်လေ့လာသင်ယူနေသော လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်းကို ဖန်တီးပေးနိုင်သည့် ပညာ ရေးစနစ်တစ်ခု ဖြစ်ထွန်းလာစေရန် ကြိုးပမ်းဆောင် ရွက်လျက်ရှိကာ ယနေ့ကျောင်းများ စတင်ဖွင့်ချိန်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ပညာသင်ကြားကြလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဓာတ်ပုံ - ကနူး- ညိုမီးသူ (သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြား

နေပြည်တော် ဇွန် ၃၊ ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာကျောင်းများကို တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ယနေ့တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ရာ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင်လည်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ အတန်းအလိုက် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဘာသာရပ်များကို သင်ကြားလျက်ရှိပါသည်။

နံနက်ပိုင်းမှစတင်၍ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာကျောင်းအသီးသီး၌ တာဝန်ကျဆရာ ဆရာမများက ကျောင်းသားကျောင်းသူများ တက်ရောက်မည့် စာသင်

ကျောင်းကြို၊ ပို့ယာဉ်များ စီစဉ်ထားခြင်းတို့ကို စီမံဆောင်ရွက်ထားကြပါသည်။

ယနေ့ အခြေခံပညာကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမှတ်(၅) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးဝင်းမြင့်ဦးက “ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ချမှတ်ထားတဲ့ မူဝါဒအရ မေ ၂၃ ရက်ကနေ ဇွန် ၂ ရက်အထိ ကျောင်းအုပ်နှုန်း ရက်သတ္တပတ်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားပါတယ်။ ဒီနေ့အထိ ကျောင်းအုပ်လက်ခံ ကျောင်းသားကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၂၅၇၅ ဦးရှိပြီဖြစ်ပါတယ်။ ပညာရေးစနစ်သစ်ဖြစ်တဲ့ KG+12 က ကလေးတွေကို ဗလင်တန်းနဲ့ ပြည့်စုံအောင် သင်ကြားနည်း ဖြစ်ပါတယ်။



အမှတ်(၅)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးဝင်းမြင့်ဦး



အမှတ်(၁၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်သက်သက်သင်း

လည်း စိတ်ဝင်စားမှု ပိုများလာတယ်။ သင်ခန်းစာကို လေးလေးနက်နက် တွေးရတာက KG+12ရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်တဲ့ တွေ့တာပညာရေးရဲ့ အဓိကမဏ္ဍိုင်ဖြစ်တဲ့ လေးနက်စွာ ဆန်းစစ်ပေးခြင်းကို ရရှိစေပါတယ်။ မူလတန်းမှာ ပြောကိန်း၊ အလယ်တန်းအဆင့်က လေးနစ်၊ အထက်တန်းအဆင့် သုံးနှစ်ဆိုတော့ သူတို့သိရမယ့် အခြေခံအသိပညာမဟုတ်တော့ဘူးဘာသာရပ်အသီးသီးမှာ အပြည့်အဝရရှိသွားမယ်လို့ မြင်ပါတယ်။ ကျောင်းတွေဆိုတာ ကျောင်းသားရှိမှပြည့်စုံတာဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းတက်ဖို့အတွက် သွားရေးလာရေး အခက်အခဲဖြစ်တယ်ဆိုရင် ကျွန်မတို့ကျောင်းက ပိတ်ရက်မရှိ



ခန်းနေရာများသို့ လမ်းညွှန်ပြသပေးခြင်းနှင့် စနစ်တကျ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးကြပါသည်။

ထိုသို့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ကျောင်းတက်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ဆရာ ဆရာမများနှင့် သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများက ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများအနေဖြင့် စာသင်ခန်းအတွင်း၌ စာသင်ခန်းများ စနစ်တကျနေရာချထားခြင်း၊ ဘာသာရပ်အလိုက် စာသင်ချိန်ဇယားများ စနစ်တကျ စီမံထားခြင်း၊ ကျောင်းတက် ကျောင်းဆင်း အချိန်စာရင်းများ အသိပေးကြေညာထားခြင်း၊ ကျောင်းသူ ကျောင်းသားများ သန့်ရှင်းသပ်ရပ်စွာဖြင့် ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက်လည်း ကျောင်းဥပဒေစီစဉ်ကောင်းမွန်စေရန်နှင့် ကျောင်းဝန်းကျင် သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး ဆောင်ရွက်ထားခြင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ချမှတ်ထားသည့် အသိပေးကြေညာချက်များ၊ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ဆောင်ပုဒ်များ စိုက်ထူထားခြင်းနှင့်

ကျောင်းစာအပြင် ဘက်စုံပူးပေါင်းပြီး ပညာသင်ကြားရေးစနစ်ဖြစ်တဲ့အတွက် စနစ်တကျလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်မယ်ဆိုရင် အားသာချက်တွေ အများကြီးရှိပါတယ်။ အခြေခံပညာကျောင်းများမှာ အခမဲ့ကျောင်းထားရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူကိုယ်တိုင်က ကြိုးစားမယ်ဆိုရင် ထူးချွန်ထက်မြက်တဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ ဖြစ်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်ကျောင်းမှာဆိုရင် လူရည်ချွန်မောင်မယ် နှစ်တိုင်းထွက်ပါတယ်။ လာမယ့်နှစ်အတွက် လူရည်ချွန်မောင်မယ်တွေကို လေ့ကျင့်ရေးတွေ စတင် ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆိုရင် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက ပြည်သူပြည်သားအားလုံး စာဖတ်ကြမယ်ဆိုရင် အသိပညာတွေတိုးတက်လာပြီး အေးချမ်းသာယာတဲ့ ဘဝတွေကို တည်ဆောက်နိုင်မယ်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ စာကြည့်တိုက်တွေကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ကျောင်းမှာလည်း စာသင် ချိန်ဇယားမှာ စာဖတ်ချိန်တစ်ချိန် ထည့်သွင်းရေးဆွဲထားပါတယ်။ စာဖတ်

ချိန်ကို အတန်းလိုက် တစ်ရက်စီဝင်နိုင်ဖို့ ရေးဆွဲသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားပါသည်။

အမှတ်(၁၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်သက်သက်သင်းက “ဒီနှစ်မှာထူးခြားချက်တစ်ခုကတော့ စာသင်ချိန် ရှစ်ချိန်မှာ စာဖတ်ချိန် တစ်ချိန်ကို ထည့်သွင်းရေးဆွဲပါတယ်။ ကျွန်မကျောင်းမှာ မူလတန်းအတွက် စာကြည့်ခန်း၊ တစ်ခန်းနဲ့ အလယ်တန်း၊ အထက်တန်းတွေအတွက် စာကြည့်ခန်း တစ်ခန်း ရှိပါတယ်။ စာကြည့်တိုက် နှစ်ဆောင်ဖြစ်တဲ့အတွက် မူလတန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေအတွက် လိုက်ဖက်ညီတဲ့ စာအုပ်လေးတွေကို စာဖတ်နိုင်ဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားပါတယ်။ အလယ်တန်းအဆင့်နဲ့ အထက်တန်းအဆင့်ကတော့ သုတေသနစာအုပ်တွေ ထည့်ပေးထားပါတယ်။ ကျောင်းသင်ခန်းစာတွေအတွက် အထောက်အကူပြုဖြစ်စေမယ့် စာအုပ်၊ သမိုင်းဘာသာရပ်နဲ့ ဆက်စပ်တဲ့ အတ္ထုပ္ပတ္တိတွေ၊ ပထဝီဝင်ဘာသာရပ်နဲ့ ဆက်စပ်နေတဲ့ စာအုပ်တွေ

ကိုလည်း ထည့်ပေးထားပါတယ်။ တီထွင်ဖန်တီးမှုတွေကို ဖြစ်လာစေဖို့ သိပ္ပံဘာသာရပ်နဲ့ ဆက်စပ်တဲ့ စာအုပ်၊ သင်္ချာဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေးတွေ တိုးတက်စေဖို့ သင်္ချာဉာဏ်စမ်းစာအုပ် စတဲ့စာအုပ်တွေကို ထည့်သွင်းစီစဉ်ထားပါတယ်။ စာဖတ်စာပေ ဖတ်ရှုစေချင်ပါတယ်။

“KG+12 သင်ရိုးညွှန်းတမ်းကိုသင်တဲ့ အခါမှာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေက ဆရာနဲ့ ကျောင်းသား စာသင်နေတာမျိုး မဟုတ်ဘဲနဲ့ အမေးအဖြေကဏ္ဍတွေ ပါလာပါတယ်။ စာသင်ခန်းတစ်ခုမှာ သင်မယ်ဆိုရင် ကလေးတွေက အဖွဲ့လိုက် အတွဲလိုက် ဆောင်ရွက်ရတဲ့အတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်တဲ့ စွမ်းရည်တွေ ပိုများလာပါတယ်။ အချင်းချင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု တတ်လာပါတယ်။ သင်ထောက်ကူပစ္စည်းတွေ သုံးရမယ်ဆိုရင် ကိုယ်တိုင်စဉ်းစား၊ ကိုယ်တိုင် စုဆောင်း၊ ကိုယ်တိုင်ပြင်ဆင်ရတဲ့အတွက် တီထွင်ဖန်တီးတတ်တယ်ဆိုတဲ့ ဉာဏ်ရည်တွေ ရလာစေပါတယ်။ သင်ခန်းစာအပေါ်

ကျောင်းအုပ်လက်ခံပေးနေပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား အခမဲ့ပညာရေးစနစ်ဆောင်ရွက်ပေးထားသည့်အတွက် ကျောင်းလခ၊ မိဘဆရာအသင်းကြေး၊ အားကစားကြေး စာရောင်းရိယာကြေး၊ စာကြည့်တိုက်ကြေးများအပါအဝင် မည်သည့်အခကြေးငွေမှ ကောက်ခံခြင်း မရှိသည့်အပြင် မူလတန်းမှ အထက်တန်းအထိ ကျောင်းသုံးဗလာစာအုပ်၊ ဖတ်စာအုပ်၊ ဘောပင်၊ ခဲတံနှင့် ကျောင်းဝတ်စုံများကိုလည်း အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ပါသည်။

ယနေ့တွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်းနှင့် ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းအသီးသီး၌ အထက်တန်းအဆင့်၌ ၃၁၁၀၄ ဦး၊ အလယ်တန်းအဆင့်၌ ၅၆၇၆၆ ဦးနှင့် မူလတန်းအဆင့်၌ ၁၅၇၅၈၀ ကျောင်းသားကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၂၂၃၅၀ ကျောင်းတက်ရောက် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သန့်ရှင်း၊ ဓာတ်ပုံ - ဖိုးပြည့်စုံ



ပြည်တက္ကသိုလ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိ

ပြည် ဇွန် ၃၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇွန် ၃ ရက်တွင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန၏ တက္ကသိုလ် / ဒီဂရီကောလိပ်များ စတင်ဖွင့်လှစ်ရာ ပြည်တက္ကသိုလ်၌ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် (ဒုတိယပညာသင်ကာလ)နှင့် ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် (ပထမပညာသင်ကာလ)

ဘာသာရပ်အသီးသီးမှ ဘွဲ့ကြို၊ ဘွဲ့လွန် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအားလုံး အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည်။ (ဝဲပုံ)

အဆိုပါ ကျောင်းသားကျောင်းသူများကို ပြည်တက္ကသိုလ် တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဆရာ ဆရာမများက နွေးထွေးစွာ ကြိုဆိုကြပြီး

ဘာသာရပ်အသီးသီး၌ သင်ကြားသင်ယူမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကာ ပြည်တက္ကသိုလ်၏ ဘာသာရပ်ပေါင်းစုံ စာသင်ဆောင်များနှင့် နေရာ အသီးသီးတွင်လည်း ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုဆက်(ပြန်/ဆက်)

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ကြီးမှူး၍ ၂၀၂၃ ခုနှစ် စာအောင်ဆု ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

ပဲခူး ဇွန် ၃
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် အစိုးရဓမ္မာစရိယ၊ ပါဠိပထမပြန်နှင့် နိကာယ် စာမေးပွဲ စာအောင်သံဃာတော်/သီလရှင် များအား စာအောင်ဆုဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားကို ဇွန် ၃ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ပဲခူးမြို့၊ ဗုဒ္ဓအသံ ဓမ္မဗိမာန်တော်ကြီး၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းနှင့်ဇနီး အမျိုးပြုသော ဧည့်ပရိသတ် များက နမောတဿသုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့ ၍ အခမ်းအနားအား ဖွင့်လှစ်ပြီး ပဲခူးမြို့၊ မြို့မစာသင် တိုက် ပဓာနနာယက အဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုရု ဘဒ္ဒန္တ ဂန္ဓမာ အရှင်သူမြတ်ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူ ဆောက်တည်ကြကာ ဆရာတော်များက မေတ္တာ သုတ် ပရိတ်တရားတော်များ ရွတ်ဖတ်သရဋ္ဌာယ် တော်မူကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က

သာသနာရေးဆိုင်ရာများ ဖတ်ကြား လျှောက်ထားပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဇနီး၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်နှင့်အစိုးရအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများက ဆရာတော်ကြီးများအား လှူဖွယ် ဝတ္ထုများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကာ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အစိုးရဓမ္မာစရိယ၊ ပါဠိပထမပြန်နှင့် နိကာယ်စာမေးပွဲ တို့တွင် ဖြေဆိုအောင်မြင်တော်မူကြသည့် သံဃာ တော်များနှင့် သီလရှင် ၂၆၉၃ ပါးတို့အတွက် ဘွဲ့တံဆိပ် တော်နှင့် စာအောင်ဆုများအား စာအောင်သံဃာ များနှင့် တိုင်းဒေသကြီးသံဃနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော်ထံ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ယင်းနောက် ပဲခူးမြို့ သာသနာ့မဏ္ဍိုင်ပါဠိ တက္ကသိုလ်စာသင်တိုက် ပဓာနနာယက အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဂုရု ဘဒ္ဒန္တသီရိန္ဒ အရှင်သူမြတ်ထံမှ အနုမောဒနာတရားနာယုပြီး လှူဒါန်းမှုအစုအဝေးတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကြကာ ဗုဒ္ဓ သာသနံ စိရံတိဋ္ဌတု သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို၍ အခမ်းအနားကို



ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဓမ္မာ စရိယစာမေးပွဲ၊ ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲနှင့် နိကာယ် စာမေးပွဲတို့၌ စုစုပေါင်း ၂၆၉၃ ပါး အောင်မြင်တော်မူ ခဲ့ကြသည့်အတွက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ မှ စာအောင်ဆု အလှူငွေကျပ် ၈၃၅၀၀၀၀ အား ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

◆ ရှေ့ဖို့မှ
 ၇၃၈၆၂ ဦးနဲ့ ဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်းမှာ ၈၅၃၇ ဦးစုစုပေါင်း ၉၂၄၀၅၉ ဦး ရှိပါပြီ။ ကျောင်းအပ် လက်ခံမှု ရက်သတ္တပတ် ပြီးဆုံးသွား ပေမယ့် ကျောင်းအပ်နှံမယ့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ ရှိနေမယ်ဆိုရင် ဆက်လက် လက်ခံပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကလေး တွေရဲ့ရှေ့ရေးကိုတော့ပြီး မိဘတွေအနေ နဲ့ ကျောင်းကိုရောက်အောင် ပို့ဆောင်ပေး ဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ကလေးတွေ ကျောင်း မှာ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပညာသင်ကြား နိုင်ဖို့အတွက် ကျောင်းမဖွင့်ခင်ကတည်း က ဆောင်ရွက်ထားပါတယ်။ စာသင်ခန်း၊ စာသင်ခန်းတွေ ပြင်ဆင်ထားတဲ့အပြင် ကျောင်းဥပဓိရုပ် ကောင်းမွန်ဖို့အတွက် လည်း စီမံဆောင်ရွက်ထားပါတယ်။ ကလေးမိဘတွေအနေနဲ့ မိမိတို့ သားသမီး ပညာရေးကိုအလေးထားပြီး ကျောင်းအပ်နှံ ကြဖို့ပြောကြားလိုပါတယ်” ဟုပြောသည်။

မေ ၂၃ ရက်မှ ဇွန် ၂ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ကျောင်းအပ်နှံရေး ရက်သတ္တပတ်၌ ကျောင်းအပ်လက်ခံခဲ့ ရာတွင်လည်း မည်သည့်အခကြေးငွေမှ



ကောက်ခံခြင်းမပြုဘဲ အခမဲ့ပညာရေး စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ကျောင်းသုံး ပြဋ္ဌာန်းစာအုပ်များ၊ ဗလာစာအုပ်များနှင့် စာရေးကိရိယာများကို အခမဲ့ထောက်ပံ့ ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အမှတ် (၁၆) အခြေခံပညာ အထက် တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအပ်ဆရာကြီး ဒေါက်တာ သန်းထိုက်စိုးက “ဒီနှစ်မှာ ကျွန်တော်တို့ ကျောင်းအနေနဲ့လည်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၀၀၀ ကျော် လက်ခံပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဇွန်လတစ်လ

လုံးလည်း ကျောင်းအပ်လက်ခံသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အကြောင်းအမျိုးမျိုး ကြောင့် ကျောင်းမတက်ကြတဲ့ ကလေး တွေဆိုရင်လည်း ဒီနှစ်မှာ ကျောင်းပြန် တက်ကြတဲ့အတွက် ဝမ်းသာမိပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ပညာရေးဆိုတာ သက်တောင့်တော်ဆောင်ရွက်နိုင်တဲ့အတန်း မှာ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားနေဖို့လိုပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး မိဘပြည်သူတွေအနေနဲ့ ကျွန်တော်တို့ စာသင်ကျောင်းတွေမှာ အင်တိုက် အားတိုက် ပညာရေးကို အားပေးကြတဲ့အတွက်လည်း ကျေးဇူး တင်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အနေနဲ့လည်း အဘက်ဘက်က ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ပေးနေပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ကျောင်းသားမိဘ တစ်ဦးကလည်း “ကျွန်မ ကလေးကတော့ ဒီနှစ် Grade-11 မှာ ပညာသင်ကြားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကလေးအတွက် ကျောင်းမှာအဆင်ပြေစွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ဖို့ သေချာဆောင်ရွက် ပေးသလို ကျောင်းအနေနဲ့လည်း ကျောင်းသုံးဖတ်စာအုပ်တွေ စာရေး

ကိရိယာတွေကို အခမဲ့ပေးတဲ့အတွက် အဆင်ပြေပါတယ်။ ဒီလို အခမဲ့ပညာရေး စနစ်ကို သဘောကျပါတယ်။ ဒါကြောင့် တခြားမိဘတွေအနေနဲ့လည်း မိမိတို့ ကလေးတွေကို ကျောင်းအပ်နှံကြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ယာဉ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီး လုံခြုံစိတ်ချစွာ ဖပညာသင်ကြားနိုင်ရန် အတွက်လည်း မန္တလေးမြို့ရှိ အဓိကလမ်းမကြီးများနှင့် နီးစပ်သည့် ကျောင်းများ၌ မြန်မာနိုင်ငံ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်များအလိုက် မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကျောင်းတွင်း၊ ကျောင်းပြင် လုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်တွင် အခြေခံပညာ ကျောင်းပေါင်း ၃၉၅၀၀ ကိုယ်ပိုင် ကျောင်း ပေါင်း ၂၃၇ ကျောင်းနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်း ၃၀၆ ကျောင်းဖွင့်လှစ် ထားကြောင်း သိရသည်။မောင်အေးချမ်း



Naypyitaw State Academy ၌ ဒုတိယပညာသင်ကာလ သင်တန်းများဖွင့်

နေပြည်တော် ဇွန် ၃
 Naypyitaw State Academy ၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ဒုတိယပညာသင်ကာလ သင်တန်းများ အားလုံးကို ယနေ့တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက် ပညာသင်ကြားကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

Naypyitaw State Academy ၏ အတန်း အသီးသီးသို့ တက်ရောက်ရန် လာရောက်ကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြားနိုင်စေရန် ဒုတိယပိမောက္ခချုပ်များ၊ ပါမောက္ခ၊ တွဲဖက်ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူးများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ လိုအပ်ခန်းများက လိုအပ်သည်များ ပံ့ပိုး

ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။
 Naypyitaw State Academy တွင် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်၌ မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ ဒဿနိက ဗေဒ၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးပညာ၊ ဓာတုဗေဒ၊ ရူပဗေဒ၊ သင်္ချာ၊ ဘောဂဗေဒ၊ ပါဏိဗေဒ၊ စာရင်းအင်း ပညာ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းစီမံခန့်ခွဲမှုပညာ၊ စီးပွားရေး ပညာ၊ ဥပဒေပညာနှင့် ဆေးပညာအထူးပြုတာသာ ရပ်များ၏ ပထမနှစ်၊ တတိယနှစ်၊ စတုတ္ထနှစ်၊ ဂုဏ်ထူးတန်းပထမနှစ်နှင့် ဂုဏ်ထူးတန်း ဒုတိယနှစ် သင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

အလုပ်တွင် ထိခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံးခြင်းအတွက် ကျန်ရစ်သူ အကျိုးခံစားခွင့်ထုတ်ပေး

မိတ္ထီလာ ဇွန် ၃
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာ မြို့နယ် ၂၀၂၃ ခုနှစ် လူမှုဖူလုံရေး ဥပဒေနှင့်အညီ အလုပ်တွင် ထိခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံးခြင်း အတွက် ကျန်ရစ်သူ အကျိုးခံစား ခွင့်ထုတ်ပေးခြင်းကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက တပ်မတော် ချည်မျှင်နှင့် အထည်စက်ရုံ အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး လူမှုဖူလုံရေးရုံးမှ

တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ခံအရာရှိ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်စွာ ကြည့်ထွန်းက ၂၀၂၃ ခုနှစ် လူမှု ဖူလုံရေး ဥပဒေအကြောင်း သိကောင်းစရာများ ဖြစ်သည့် အာမခံ အလုပ်သမားများ အကြောင်း၊ မကျန်းမာမှုအတွက် ဆေးကုသမှုခံယူခွင့်၊ မကျန်းမာမှု အတွက် ငွေကြေးအကျိုးခံစားခွင့်၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မှုနှင့် မီးပွားမှု အတွက် ဆေးကုသမှု၊ ငွေကြေး ခံစားခွင့်နှင့် မီးပွားစရိတ်ခံစားခွင့်၊

အာမခံအလုပ်သမားသေဆုံးလျှင် နားရေးစရိတ်ခံစားခွင့်၊ အလုပ်တွင် ထိခိုက်မှုကြောင့် အမြဲတမ်း မသန်စွမ်းမှု ငွေကြေးအကျိုး ခံစားခွင့် စသည့်အကြောင်းအရာ များကို ရှင်းလင်းပြောကြား ပြီး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်စွာ ကြည့်ထွန်းက မိတ္ထီလာ မြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေးရုံးတွင် အကျိုးခံစား မှတ်ပုံတင်ထားသော တပ်မတော်ချည်မျှင်နှင့် အထည် စက်ရုံမှ လုပ်ငန်းခွင်ပြင်ပတွင် ထိခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံးခြင်း အတွက် ကျန်ရစ်သူ အကျိုးခံစား ခွင့်ငွေကျပ် ၇၂ သိန်းကို အာမခံ အလုပ်သမား မမျိုးသန္တာ၏ ဖခင် ဦးစိုးနိုင်အား ပေးအပ်သည်။(ဝိပုံ) ထို့နောက် တပ်မတော် ချည်မျှင် နှင့် အထည်စက်ရုံမှ ဒုတိယစက်ရုံ များ ဒီဇင်ဘာလက ကျေးဇူးတင် စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္ထီလာ)



ပို့ကုန်တိုးမြှင့်ရေးညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးထွန်းအုံ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော်၊ ဇွန် ၃

ပို့ကုန်တိုးမြှင့်ရေးညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး၌ ကျင်းပရာ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးထွန်းအုံ၊ ကုန်သွယ်ရေး ဦးစီးဌာနနှင့် စားသုံးသွေးရောဦးစီးဌာနတို့မှ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးများ၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့်ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေး လုပ်ငန်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး၊ မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံပံ့ပိုးမှု၊ ပြောင်းနှင့် နှမ်းကုန်သည်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပို့ကုန်တိုးမြှင့်ရေးအတွက် ဘက်ပေါင်းစုံမှ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တင်ပို့ ရမည့် ပို့ကုန်တန်ဖိုးကို လျာထားသတ်မှတ်ထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ ဆန်၊ ပဲ၊ ပြောင်း၊ ရေညိုဘာ၊ ပို့ကုန်များ လအလိုက်တင်ပို့ရန် လျာထားသတ်မှတ် ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ သတ်မှတ်လျာထားချက်အတိုင်း ပြည့်မီကျော်လွန်စွာ တင်ပို့နိုင်ရေး အင်တိုက် အားတိုက်ဖြင့် မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရန် အထူး လိုအပ်ကြောင်း၊ ဆန်စပါးကဏ္ဍ ပြည်ပတင်ပို့မှု

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆန်စပါးစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်မှု၊ ကြိုတင်ခွဲဖြုတ်ခြင်းလုပ်ငန်းမှသည် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချ၍ တင်ပို့သည်အထိ ထုတ်လုပ်မှု တန်ဖိုးကွင်းဆက် (Supply Chain) တစ်လျှောက် တန်ချက်ညီညီ အားထည့်ဆောင်ရွက်ရန်၊ ပြည်ပ ဇာနည်ကုန်ပို့ရန်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်၊ ပံ့ပိုးမှုနှင့် ပြောင်းကိုလည်း တိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ရန်၊ ပြည်တွင်း ကောက်ပဲသီးနှံ ဈေးကွက်တည်ငြိမ်စေရန်၊ မျှတသည့် ကုန်သွယ်မှု၊ မှန်ကန်သည့် ကုန်သွယ်မှုဖြစ်ပေါ်စေရန် နှင့် ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ လျင်မြန်ချောမွေ့စေရန်၊ CMP အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းများ၊ ငါး၊ ပုစွန်၊ အခြား



ရေထွက်ပစ္စည်းများ ပိုမိုတင်ပို့ရန်တို့ကို မဖြစ်မနေ အားသွန်ခွန်စိုက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊ ကုန်သွယ်မှု လွယ်ကူချောမွေ့စေရေးအတွက် ပို့ကုန် ဆန်သင်္ဘော များ ဦးစားပေးဆိပ်ကမ်းကပ်ခွင့်ရရှိရေး၊ ကုန်သေတ္တာ ရရှိရေး၊ ကုန်တင်ယာဉ်ရရှိရေးနှင့် ကုန်တင်ဆိပ်ကမ်း များ၏ လိုအပ်ချက်များကို ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက် ပေးရန်တို့ကို တိုက်တွန်းမှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်း သတင်းစဉ်

မြန်မာ-တရုတ်ချစ်ကြည်ရေးအသင်းမှ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တရုတ်နိုင်ငံ တေဟုန်ပြည်နယ်ခွဲသို့သွားရောက်၊ ပြည်သူ့ချင်း ပိုမိုချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်



နေပြည်တော်၊ ဇွန် ၃

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် တေဟုန်ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရပြည်နယ်ခွဲ အစိုးရ အဖွဲ့မှ ဖိတ်ကြားချက်အရ မြန်မာ-တရုတ် ချစ်ကြည်ရေးအသင်း (ဗဟို)မှ စီစဉ်မှုဖြင့် ချစ်ကြည်ရေး အသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မှုဆယ်ခရိုင် တာဝန်ခံ ဦးခင်ဦး (ခ) ဦးရှင်ဖူး ဦးဆောင်သော အဖွဲ့ဝင် ၂ ဦး သည် မေ ၂၉ ရက်က မန္တလေးမြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် မန်စီမြို့သို့ ထွက်ခွာခဲ့သည်။ အဆိုပါကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ မေ ၂၉ ရက်မှ ဇွန် ၂ ရက်အထိ ငါးရက်ကြာ ခရီးစဉ်အတွင်း ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ပညာရေးကဏ္ဍ များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးဖလှယ်ခြင်း၊ တေဟုန်ပြည်နယ် အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်း ကောလိပ်တွင် သူနာပြုဘာသာရပ်၊ တိုင်းရင်း ဆေးနှင့် အခြားပညာတော်သင် များ ရွေးချယ်စေလွှတ်ရေးကိစ္စ တို့ကို အပြန်အလှန် ဆွေးနွေး ခြင်း၊ ကုမ္ပဏီ စက်ရုံအလုပ်ရုံများ ကြည့်ရှုလေ့လာခြင်း၊ နယ်စပ် ဒေသချင်းနီးစပ်၍ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် အများစုရှိသော ဒေသဖြစ်သဖြင့် အထင်ကရရှိသော မန်စီရွှေစတီ တော်ကြီးသို့ သွားရောက်ဖူးမြော် ကြည့်ရှုခြင်း၊ အလှူငွေများ ပေးအပ်ခြင်း စသည့် ပြည်သူ့ချင်း ပိုမိုချစ်ကြည်ရင်းနှီးရေး ကိစ္စရပ် များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး ယမန်နေ့ ညပိုင်းက ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(တောင်ငူ)၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄၊ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် သင်တန်းများ စတင်ဖွင့်

တောင်ငူ၊ ဇွန် ၃

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့နယ်ရှိ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် (တောင်ငူ)၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ဒုတိယနှစ်ဝက်သင်တန်းများနှင့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ပထမနှစ်ဝက်သင်တန်းများကို ဇွန် ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းမှ စတင်ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည်။ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာ ဦးစီးဌာနလက်အောက်ရှိ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(တောင်ငူ)တွင် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် ပထမနှစ်မှ ပဉ္စမနှစ်အထိ သင်တန်းများနှင့် ဘွဲ့လွန်မဟာဘွဲ့တန်းသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိပြီး ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာ သင်နှစ်အတွက် တတိယနှစ်(ပထမနှစ်ဝက်) သင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ် သင်ကြားလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါတက္ကသိုလ်တွင် စာရင်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၄၅၀ ကျော်ခန့် ကျောင်းအပ်နှံ သင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



နည်းပညာတက္ကသိုလ် ၃၅ ကျောင်း၊ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် ၂၆ ကျောင်း၊ အစိုးရနည်းပညာကောလိပ် လေးကျောင်း၊ အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံ ၃၁ ကျောင်း၊ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းများ တစ်ပြိုင်တည်းစတင်ဖွင့်

နေပြည်တော်၊ ဇွန် ၃

သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဦးစီး ဌာနနှင့် နည်းပညာ၊ သက်မွေး ပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနရှိ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်နှင့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်များ၏ ဘွဲ့ကြို၊ ဘွဲ့လွန်နှင့် ဘွဲ့လွန် ဒီပလိုမာသင်တန်းများကို ယနေ့ တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက် ရှိသည်။



အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံ ၃၁ တစ်ပြိုင်တည်း စတင်ဖွင့်လှက် ကျောင်း၊ အစိုးရနည်းပညာ ကျောင်း၊ အစိုးရနည်းပညာ အထက်တန်း ကျောင်းများ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ သင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ သည်။

ယနေ့တွင် နည်းပညာ တက္ကသိုလ် ၃၅ ကျောင်း၊ ကွန်ပျူတာ တက္ကသိုလ် ၂၆ ကျောင်း၊ အစိုးရ နည်းပညာကောလိပ်လေးကျောင်း၊

နည်းပညာတက္ကသိုလ်(မအူပင်)တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြားလျက်ရှိ

မအူပင်၊ ဇွန် ၃

ရာဇဝတီတိုင်းဒေသကြီး နည်းပညာတက္ကသိုလ် (မအူပင်) တွင် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်နှင့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် အင်ဂျင်နီယာဘွဲ့ကြို

သင်တန်းများအား ယနေ့နံနက် ၉ နာရီမှ နှစ်မှ ဆဋ္ဌမနှစ်အထိ သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ် စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိသည်။ နည်းပညာတက္ကသိုလ် (မအူပင်) တွင် ၅၅၅ ဦး အေးချမ်းစွာ တက်ရောက်သင်ကြား လျက်ရှိသည်။ အောင်မြင်မြတ် (ပြန်/ဆက်)

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် နိုင်ငံတစ်ဝန်း အခြေခံပညာကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်ခြင်း ဓာတ်ပုံမြင်ကွင်း

ယနေ့ ဇွန် ၄ ရက်တွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌ အခြေခံပညာကျောင်းများကို စတင်ဖွင့်လှစ်ပြုလုပ်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ မြို့နယ် အသီးသီးမှ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပျော်ရွှင်စွာ ကျောင်းတက်၍ ပညာသင်ကြားနေကြသည့် မြင်ကွင်းများကို စုစည်းဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

စတုတည်းအဖွဲ့



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျိုက်လတ်မြို့နယ်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ဓနကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပင်းတယမြို့နယ်။ (ပင်းတယမြို့နယ်အတွင်း အခြေခံပညာကျောင်း ၁၂၀ ကို ရာနန်းနံ့ပြည့်ဖွင့်လှစ်နိုင်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာဖြင့် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည်။) အောင်ကိုဦး(ပြန်/ဆက်)



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့။ (မကွေးမြို့နယ်၌ အခြေခံပညာကျောင်း ၂၀၆ ကျောင်းနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးသင်ကျောင်းများ၊ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ရှစ်သောင်းကျော် တက်ရောက် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။) အောင်ကို(မန်ခါးမြေ)



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မတ္တရာမြို့နယ်။ (မတ္တရာမြို့နယ်တွင် အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ၁၇၇၃ဦး၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းများ၌ ၁၁၈၇ ဦးနှင့် ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများ၌ ၁၅၅ ဦး ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။) မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သင်္ခယမြို့နယ်။
သန်းဝင်း(သန်လျင်)



ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ်။ (မိုးညှင်းမြို့နယ်အတွင်း အခြေခံပညာကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းနှင့် ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းများ စုစုပေါင်း ၂၀၉ ကျောင်းကို ဖွင့်လှစ်၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။) ရွှေမိုးညှင်း



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းလှမြို့နယ်။ (ကျွန်းလှမြို့နယ်၌ အခြေခံပညာကျောင်း ၂၀ နှင့် ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း နှစ်ကျောင်းတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၅၁၈၆ ဦး တက်ရောက် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည်။) မျိုးဝင်းညို(ကျွန်းလှ)



ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်။ (မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်အတွင်း အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၈၄ ကျောင်း ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိသည်။) မိုင်းဖြတ်(ပြန်/ဆက်)



တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ်။ (ဘုတ်ပြင်းခရိုင်အတွင်း အခြေခံပညာကျောင်း ၈၀၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း ၄၊ ကျောင်းနှင့် ကိုယ်ပိုင်မူလတန်းကျောင်း တစ်ကျောင်း တို့တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၄၅၆ ဦး တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည်။) မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သဲကုန်းမြို့နယ်။ (သဲကုန်းမြို့နယ်၌ အခြေခံပညာကျောင်း ၁၉၄ ကျောင်းနှင့် ကိုယ်ပိုင်ကျောင်း နှစ်ကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးပညာသင်ကျောင်းတစ်ကျောင်းတို့တွင်ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၁၆၇၀၆ ဦး တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။) ဝေယျကျော်(ပြန်/ဆက်)



ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူမြို့နယ်။ (ကျောက်ဖြူမြို့နယ်၌ မူလတန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၄၉၆ ဦး၊ အလယ်တန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၅၆၃ ဦး၊ အထက်တန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀၄၅ ဦး စုစုပေါင်း ၅၁၀၄ ဦး အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည်။)



ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဥတ္တရခရိုင် တစ်ကုန်းမြို့နယ်။(တစ်ကုန်း မြို့နယ်၌ အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၁၆၇ ကျောင်း၊ ဖွင့်လှစ်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၄၀၉၁၇ ဦး တက်ရောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။) တင်စိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းမြို့။ (စစ်ကိုင်းမြို့၌ အခြေခံပညာ ကျောင်းပေါင်း ၇၁ ကျောင်း၊ ဖွင့်လှစ်ပြီး မူလတန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၂၇၇၇ ဦး၊ အလယ်တန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၁၄၇ ဦး၊ အထက်တန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၅၃၀ စုစုပေါင်း ၁၄၄၅၄ ဦး ပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိ သည်။) ဇော်မြင့်နိုင်



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ဝိန်းဇလုပ်မြို့ အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ပညာသင်ကြားမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို တွေ့ရစဉ်။ သိန်းညွန့်



ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပင်လောင်းမြို့နယ်။ (ပင်လောင်းမြို့နယ်၌ မူလတန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၂၈၁၆ ဦး၊ အလယ်တန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၇၅၀၀၊ အထက်တန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၄၀၅ ဦး စုစုပေါင်း ၃၃၇၂၁ ဦး ပျော်ရွှင်စွာတက်ရောက် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိ သည်။) မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်။ (တာချီလိတ်ခရိုင်အတွင်း အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၁၃၀ ရှိပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၂၂၁၄၄ ဦး အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ပညာသင်ကြား လျက်ရှိသည်။) အေးအေးလတ်



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာမြို့နယ်။ (ကသာခရိုင်အတွင်း ကသာမြို့နယ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ပေါင်း ၁၀၃၄၂ ဦး၊ အင်းတော်မြို့နယ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူပေါင်း ၄၆၁၄ ဦး၊ ပန်းမောက်မြို့နယ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူပေါင်း ၄၀၂၃ ဦး ကျောင်းအပ်လက်ခံ ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရ သည်။) လူအောင်(ကသာ)



ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဟိုပုံးမြို့နယ်။ (ဟိုပုံးမြို့နယ်တွင် အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၁၈၀ ဖွင့်လှစ်ထားပြီး မူလတန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၁၁၂၂ ဦး၊ အလယ်တန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၈၃၁ ဦး၊ အထက်တန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀၆၃ ဦး စုစုပေါင်း ၁၆၀၁၆ ဦး ပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ပညာ သင်ကြားလျက်ရှိသည်။) ပအိုဝ်းဒေသ (ပြန်/ဆက်)



ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့။ (မူဆယ်မြို့၌ အခြေခံ ပညာကျောင်းပေါင်း ၃၂ ကျောင်း၊ ဖွင့်လှစ်ထားပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၁၄၄၄၁ ဦး ပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ပညာ သင်ကြားလျက်ရှိသည်။) ချယ်ရီမြေ(မူဆယ်)

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလိုင် မြို့နယ်။ (မလိုင်မြို့နယ်၌ အခြေခံပညာ ကျောင်းပေါင်း ၁၈၆ ကျောင်း၊ ဖွင့်လှစ်ထားပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူပေါင်း ၂၇၄၇၄ ဦး ပျော်ရွှင်စွာ တက် ရောက် ပညာသင်ကြားလျက် ရှိသည်။) မြထွန်း(မလိုင်)



ကမ္ဘာ့ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအထိမ်းအမှတ် ဆောင်းပါး

သစ်တောများ စိမ်းလန်းစိုပြည်ပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒေသကြီးများဖြစ်လာစေဖို့ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးခြင်း၊ သစ်တောများထိန်းသိမ်းခြင်းဖြင့် ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြပါစို့

သစ်တောမောင်

ကမ္ဘာ့ပတ်ဝန်းကျင်ပျက်စီးယိုယွင်းလာခြင်း

လူသားများ ရှင်သန်ရပ်တည်နိုင်ရန်အတွက် ပတ်ဝန်းကျင် ရေရှည် တည်တံ့ကောင်းမွန်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင် လက်ရှိ ကြုံတွေ့နေရသော ဖြစ်စဉ်များကို လေ့လာကြည့်ပါက သစ်တောများ ပြုန်းတီးပျက်စီးခြင်း၊ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ နေထိုင်ရာဒေသများ ဖြစ်သည့် ရေ၊ မြေ၊ တော၊ တောင် ဂေဟစနစ်အမျိုးမျိုးပျက်စီးခြင်း၊ သစ်တောဖုံးလွှမ်းသော ဧရိယာများတွင် မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများနှင့် စိုက်ပျိုးမြေများ အလွန်အကျွံ ချဲ့ထွင်ခြင်း အပါအဝင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် မြေအသုံးချမှု ပြောင်းလဲခြင်း၊ ရေနေသတ္တဝါ များ အလွန်အကျွံ ဖမ်းဆီးခြင်း၊ တောမီးလောင်ကျွမ်းခြင်းနှင့် ကာဗွန် ထုတ်လွှတ်မှုများပြားသော စက်မှုဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများ၊ ရုပ်ကြွင်း လောင်စာ အခြေခံသည့် စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို တိုးချဲ့ လုပ်ဆောင်ခြင်း စသည်တို့ကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် တစ်နေ့ ထက်တစ်နေ့ ပျက်စီးလာသည်ကို ထင်ထင်ရှားရှား တွေ့မြင်ကြရမည် ဖြစ်သည်။ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ယိုယွင်းပျက်စီးမှုနှင့်အတူ နောက်ဆက်တွဲ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များအပါအဝင် နောက်ဆက်တွဲ ဆိုးကျိုးများကို ရင်ဆိုင်ကြရလျက်ရှိပါသည်။



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့နယ်၌ ကမ္ဘာ့ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့ ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးကြစဉ်။ ဝိုးသီဟ (အမရ)

ကုလသမဂ္ဂပတ်ဝန်းကျင်အစီအစဉ် (UNEP) ၏ လေ့လာမှုများအရ ရုပ်ကြွင်းလောင်စာများ လောင်ကျွမ်းခြင်းကြောင့် လေထုညစ်ညမ်းမှု များဖြစ်ပေါ်ပြီး ကမ္ဘာတစ်ဝန်း အရွယ်မရောက်သေးသော ကလေးငယ် ပေါင်း နှစ်စဉ် ခုနစ်သန်းကျော် အသက်ဆုံးရှုံးရလျက်ရှိသည်။ ကမ္ဘာ တစ်ဝန်းတွင် နှစ်စဉ်စွန့်ပစ်ပစ္စည်း ပမာဏတန်ချိန် ၁၁ ဒသမ ၂ ဘီလီယံခန့် စွန့်ပစ်နေကြပြီး ယင်းအထဲမှ ပလတ်စတစ်စွန့်ပစ်ပစ္စည်း တန်ချိန် ရှစ်သန်းခန့်သည် နှစ်စဉ် ပင်လယ်၊ သမုဒ္ဒရာများအတွင်းသို့ ရောက်ရှိကာ ညစ်ညမ်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါသည်။ UNEP ၏ ခန့်မှန်းချက်အရ လက်ရှိအချိန်တွင် ပင်လယ်၊ သမုဒ္ဒရာအတွင်းသို့ ရောက်ရှိနေသော ပလတ်စတစ်ပမာဏသည် တန်ချိန် ၅၅ သန်းမှ ၁၉၉ သန်း ထိရှိနိုင်ပြီး ပင်လယ်၊ သမုဒ္ဒရာများအတွင်းသို့ ရောက်ရှိသော ပလတ်စတစ်စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကုန်းမြေမှ ရောက်ရှိခြင်းဖြစ်ပြီး ရေနေသတ္တဝါများနှင့် အဏ္ဏဝါဂေဟစနစ်ကို ထိခိုက်လျက်ရှိကြောင်း သိရပါသည်။

ရိုသည့် တစ်ခုတည်းသော ကမ္ဘာမြေကြီးတွင် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးအတွက် ဘက်စုံကဏ္ဍစုံ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် တည်ငြိမ်ပြီး ဟန်ချက်ညီ စေရေး၊ လူသားများနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် သဟဇာတဖြစ်စေရေး ကြိုးပမ်းမှုများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တင်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက်လည်း ရည်ရွယ်ကာ ကမ္ဘာ့ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့ အခမ်းအနားများကို ကျင်းပဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့၏ ဆောင်ပုဒ်မှာ “သဲကန္တာရ တိုက်ပျက်ရေးနှင့် မိုးခေါင်ရေရှားဒဏ်ခံနိုင်ရေး မြေယာ ပြန်လည်ပြုပြင်ပေး” (Land Restoration, desertification and drought resilience) ဖြစ်ပါသည်။ ယခုနှစ် ဆောင်ပုဒ်၏ ရည်ရွယ် ချက်မှာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးရှိ လူသားတို့၏ ပြုမူဆောင်ရွက်ချက်များ နှင့် သဘာဝဖြစ်စဉ်များကြောင့်ဖြစ်ပေါ်လာသည့် သဲကန္တာရဖြစ်ထွန်းမှု များ၊ မိုးခေါင်ရေရှားမှုပြဿနာများ၊ ပူပြင်းခြောက်သွေ့မှုနှင့် ရာသီ ဥတုပြောင်းလဲမှု အကျိုးခံစားခွင့်များကို ကြုံကြုံခံနိုင်ရန်နှင့် သစ်ပင်စိုက်ပျိုး ခြင်း၊ သစ်တောများ ထိန်းသိမ်းခြင်းဖြင့် ထုတ်လုပ်မှု ကောင်းမွန်သော မြေယာများ ပြန်လည်ဖြစ်လာစေရန်၊ ပတ်ဝန်းကျင်စိမ်းလန်းစိုပြည် သာယာလာစေရန် သစ်ပင်သစ်တောများ ပြန်လည်စိုက်ပျိုးထိန်းသိမ်း ခြင်းဖြင့် ရာသီဥတုမျှတကောင်းမွန်လာစေရန် ရည်ရွယ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

သဲကန္တာရဖြစ်ထွန်းမှုများ သဲကန္တာရဖြစ်ထွန်းမှုဆိုသည်မှာ သဘာဝဖြစ်စဉ်များနှင့် လူတို့၏ လုပ်ဆောင်မှုများကြောင့် မြေဩဇာကောင်းမွန်သော မြေများမှ စိုက်ပျိုးရန် မဖြစ်ထွန်းနိုင်သည့် ခြောက်သွေ့သောမြေများ၊ သစ်ပင်များ ပေါက်ရောက်နိုင်မှု မရှိနိုင်တော့သောမြေများ၊ အောက်ခံ ကျောက်သား များသာ တွေ့မြင်ရနိုင်သည့် ကျောက်တောင်၊ ကျောက်ကုန်းများအဖြစ် ပြောင်းလဲသွားသည့် ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပါသည်။ သဲကန္တာရဖြစ်ထွန်းသည့် တစ်မဟုတ်ချင်း ပြောင်းလဲသွားသည့်မဟုတ်ဘဲ သစ်ပင်သစ်တောများ ပျက်စီးပြုန်းတီးမှု၊ ဂေဟစနစ်များ ပျက်စီးမှုများမှတစ်ဆင့် အပင်များ ပေါက်ရောက်နိုင်မှုမရှိဘဲ တစ်စတစ်စ လျော့နည်းပျောက်ကွယ်သွား သည့် ဖြစ်စဉ်လည်း ဖြစ်ပါသည်။ သဲကန္တာရဖြစ်ထွန်းမှုများသည် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၊ မီးဘေးဒဏ်များ၊ ပျောက်ကွယ်ခြင်းများကဲ့သို့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ထိခိုက်နှောင့်နှေး စေနိုင်သည့်အတွက် အကြီးမားဆုံးသော စိန်ခေါ်မှုတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါ သည်။

သဲကန္တာရဖြစ်ထွန်းမှုမီသေသလက္ခဏာများ ကုလသမဂ္ဂသဲကန္တာရ တိုက်ပျက်ရေးကွန်ဗင်းရှင်း (United Nations Convention to Combat Desertification-UNCCD) အဖွဲ့က

သဲကန္တာရဖြစ်ထွန်းလာမှု ဝိသေသလက္ခဏာများကို အောက်ပါအတိုင်း သတ်မှတ်ထားပါသည်-

- ❖ မိုးရွာသွန်းမှုပုံစံမမှန်ခြင်း၊ မိုးရွာသွန်းမှု အကြိမ်ရေနည်းပါးခြင်း၊ မိုးခေါင်ရေရှားခြင်း၊ ပူပြင်းခြောက်သွေ့ခြင်း၊
- ❖ လေထုနှင့် မြေထု အပူချိန်မြင့်မားမှုဒဏ်ကြာရှည်စွာခံစားရခြင်း၊
- ❖ အပူချိန် အတက်အကျလွန်ခြင်း၊
- ❖ မြေဆီလွှာ ရေငွေ့ပြန်မှုနှုန်းမြင့်မားခြင်း၊
- ❖ စိုထိုင်းဆန့်မ့်ခြင်း၊
- ❖ မြေဆီခြောက်ခန်းခြင်းနှင့် မြေအရည်အသွေး အဆင့်အတန်း နိမ့်ကျခြင်း၊
- ❖ ရေနှင့်လေတိုက်စားမှုကြောင့် အပေါ်ယံမြေဆီလွှာတိုက်စားမှု များခြင်း။

ကုလသမဂ္ဂသဲကန္တာရ တိုက်ပျက်ရေးကွန်ဗင်းရှင်း (UNCCD) ၏ အဓိက သတင်းစကား (Key Message) တွင် အောက်ပါအတိုင်း ဖော်ပြထားပါသည်-

- ❖ ကျန်းမာသော မြေဆီလွှာကောင်းမွန်သောမြေသည် စားနပ် ရိက္ခာ၏ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါးကို ထောက်ပံ့ပေးရုံသာမက အဝတ်အစားနှင့် အမိုးအကာများ၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းများကို အထောက်အပံ့ပြုပေးသည့်အပြင် မိုးခေါင်မှု၊ ရေကြီးမှုနှင့် တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုတို့ကို ကာကွယ်ပေးပါသည်။
- ❖ သို့သော်လည်း စက္ကန့်တိုင်းတွင် ဘောလုံးကွင်း လေးကွင်းနှင့် ညီမျှသော ဧရိယာရှိသည့် ကျန်းမာသောမြေ၊ မြေဆီလွှာကောင်းမွန်သောမြေတို့သည် အဆင့်နိမ့်ကျလာလျက်ရှိပြီး နှစ်စဉ် စုစုပေါင်းပက်တာ သန်း ၁၀၀ ခန့်အထိ ပျက်စီးလာ လျက်ရှိပါသည်။
- ❖ စနစ်မကျသော ထုတ်လုပ်မှုနှင့် သုံးစွဲမှုပုံစံများနှင့်အတူ လူဦး ရေ တိုးပွားလာမှု၊ သဘာဝအရင်းအမြစ်များ အလွန်အကျွံ ထုတ်ယူသုံးစွဲမှု၊ လောင်စာဆီ လိုအပ်ချက် မြင့်မားလာမှု၊ မြေယာလိုအပ်ချက် များပြားလာမှုနှင့် အလွန်အကျွံ အသုံး ပြုမှုစသည်တို့ကြောင့် မြေအဆင့်အတန်းများ ကျဆင်းလာ လျက်ရှိပါသည်။
- ❖ ကုလသမဂ္ဂသဲကန္တာရ တိုက်ပျက်ရေးကွန်ဗင်းရှင်းအရ ယနေ့ အချိန်တွင် သဲကန္တာရ ဖြစ်ထွန်းလာသော ဝိသေသလက္ခဏာ များကြောင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း စိုက်ပျိုးနိုင်သော မြေဧရိယာ၏ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၃၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်အထိ အရည်အသွေး ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။ စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ဓာတုပစ္စည်းများ အလွန် အကျွံသုံးစွဲခြင်း၊ မြေ ဆီလွှာတိုက်စားခြင်းမှ နုန်းပိုချခြင်း၊ စွန့်ပစ် ပလတ်စတစ်များ မြစ်ချောင်းများနှင့် ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းရေထု အတွင်း တစ်နေ့တခြားပြားပြားလာခြင်းများသည် လေထု၊ မြေထု နှင့် ရေထုညစ်ညမ်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်ပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ယိုယွင်း ပျက်စီးလျက်ရှိပါသည်။ ထို့ပြင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင် လူသားများ အသုံးပြုနေသော ဓာတုပစ္စည်းများနှင့် ဒြပ်ပေါင်း အမျိုးအစား စုစု ပေါင်း တစ်သိန်းကျော်ရှိပြီး စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲမှု မရှိပါက ပတ်ဝန်း ကျင် ညစ်ညမ်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်ပြီး လူသားများ၏ ကျန်းမာရေးအပေါ် ဆိုးရွားစွာ ထိခိုက်နိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့

ပျက်စီးယိုယွင်းလာလျက်ရှိသော ကမ္ဘာ့ပတ်ဝန်းကျင်ကို ပြန်လည် ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန်အတွက် ၁၉၇၂ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံက စွန့်လွှဲ ရက်နေ့ကို ကမ္ဘာ့ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်း သိမ်းရေးနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး ၁၉၇၃ ခုနှစ်မှစတင်ကာ ကမ္ဘာနိုင်ငံ အသီးသီးတွင် နှစ်စဉ်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများကို ကျင်းပလာခဲ့ကြပါသည်။ ပတ်ဝန်းကျင်ကာကွယ် ထိန်းသိမ်းခြင်းအတွက် လှုပ်ရှားမှုများသည် တစ်ကမ္ဘာလုံးမှ ဂရုပြု ပါဝင်လာစေရန် တွန်းအားပေးသည့် အရေးပါသော လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့ ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ် များကို သတိမူလာစေရန် လှုံ့ဆော်ပေးရာတွင် အထင်ကရနေ့ တစ်နေ့လည်းဖြစ်ပါသည်။ လူသားအားလုံး အတူတကွ နေထိုင်လျက်

နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၃

နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦးသည် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် မြို့ဦးပရိယတ္တိ စာသင်တိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍိတ မဟာထေရ်မြတ်အား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ပါ၍ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ နဂမ္မအလှူငွေနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် တပ်ကုန်းမြို့ အနော်ရထာရပ်ကွက်ရှိ အားမာန်သစ် စာကြည့်တိုက်သို့ သွားရောက်၍ စာကြည့်တိုက်အတွင်း ပြည်သူများ စာပေဖတ်ရှုလေ့လာနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး စာကြည့်တိုက်အတွက် ငွေပဒေသာပင်နှင့် စာအုပ်များကို ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့သည် တပ်ကုန်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တပ်ကုန်းမြို့နယ် အတွင်းရှိ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ MSME လုပ်ငန်းရှင်များ၊ မြို့မိမြို့မများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက MSME လုပ်ငန်းအား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမှာစကားပြောကြားပြီး ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ဒေသပြည်သူများအား စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့သည် တပ်ကုန်းမြို့နယ် အောင်မြေရိပ်သာကျေးရွာ စိုက်ပျိုးစီးပွားအသိပညာပေးစင်တာ၌ ဒေသခံ တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ လိုအပ်သည်များကို မှာကြားပြီး (ယာပုံ) တောင်သူများကို နိုင်ငံစီးပွား မြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်းမှ ဖိုးစပါးအတွက် ဓာတ်မြေဩဇာများကို ပေးအပ်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် အောင်မြေရိပ်သာကျေးရွာ ကွင်းအမှတ် (၁၄၁၇)တွင် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ နွေနှစ်သီးနှံ ပေါင်ကြီးတင်စံပြကွက် ၁၀ ဧကစိုက်ခင်းတွင် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းနေသည့် နွေနှစ်သီးနှံများအား ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ပျဉ်းမနားခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့်



ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အဆင့် သန့်ရှင်း ချမ်းသာရေးအဖွဲ့အစည်းနှင့် ပတ်ဝန်းကျင် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီနှင့် မြို့နှင့်ကျေးရွာတို့အား ကိုယ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သန့်ရှင်း၍ စိမ်းလန်းစိုပြည်သော ကျောင်းဆရာကျောင်းများနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီမြို့နှင့်ကျေးရွာများကို ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ဥက္ကဋ္ဌသည် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် Foundation For Life and Culture Movement ကိုရိုးယားကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား နေပြည်တော်ကောင်စီရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ(၁၂)၌ တွေ့ဆုံ၍ မြန်မာနိုင်ငံမှ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးအလုပ်သမားများ ရာသီလုပ်သားခေါ်ယူရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

သားငါးကဏ္ဍ၏ ထုတ်လုပ်မှုတန်ဖိုးမြှင့်တင်နိုင်ရေးနှင့် ပုဂ္ဂလိကမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၃

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်ကြီးသည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ်နှင့် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်တို့ရှိ ပုဂ္ဂလိက မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးသည် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ကင်းသာ ကျေးရွာမှ မွေးမြူရေးတောင်သူ၏ အသားတိုးဝက် မွေးမြူရေးခြံ၌ CP - အသားတိုးဝက်ကောင်ရေ ၂၀၂၀ မွေးမြူထားရှိမှုနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေအတွင်းနှင့် မိတ္ထီလာ၊ မန္တလေးမြို့တို့သို့ ဖြန့်ဖြူးပေးနေမှု အခြေအနေများကို လည်ပတ်ကောင်း၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ကံသာကျေးရွာ၌ Join Global



Myanmar Co., Ltd.၏ Ross-308 အသားစားမျိုး ကြက်ကောင်ရေ ၁၄၀၀၀ မွေးမြူထားရှိမှုနှင့် အသားစားကြက်မျိုးဥများ ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူးပေးနေမှုများကို လည်ပတ်ကောင်း သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတွင် ဇီဝလုံခြုံရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးနှင့် လုပ်ငန်းခွင်ဆောင်ရွက်သူများ ကူးစက်ရောဂါကင်းစင်ရေး၊ တစ်ကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းရေးအတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များ၊ မွေးမြူရေးထွက်ကုန်များ

ရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ် (ရေဆင်း)၌ တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် တိရစ္ဆာန်များအား ကူးစက်ရောဂါများ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုမရှိစေရေးအတွက် သီးသန့်ထားရှိရန် ISOLATION CENTER ဖြီးစီးမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များ မှာကြားသည်။ ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၊ ရေဆင်းငါးစခန်း၏ ငါးမျိုးသားဖောက်ခြင်း၊ ဒေသတွင်း ငါးမျိုးများ ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ငါးမွေးတောင်သူများကို ကောင်းမွန်သော မွေးမြူရေးကျင့်စဉ် (GAP) သင်တန်းပေးခြင်း လုပ်ငန်းများ

စားဖား သားဖောက်မွေးမြူထားရှိမှုနှင့် ရွေ့ငါးကြင်း ဆေးထိုးသားဖောက် မွေးမြူထားရှိမှုတို့ကို သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ငါးသားပေါက်များ လျာထားကာ ပြည့်စီစွာ ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ရေး၊ ကြီးထွားနှုန်း ပိုမိုကောင်းမွန်ပြီး ရောဂါဒဏ် ခံနိုင်ရည်မြင့်မားသည့် ငါးမျိုးများ ရွေးချယ်ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ရေး မှာကြားသည်။ ဥက္ကဋ္ဌသည် နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌရုံးရှိ မြို့နယ်ရှိ ကရုဏာကမ္ဘာ့ဘိုးဘွားရိပ်သာသို့ သွားရောက်ပြီး တိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးအတွက် နှစ်ရည်စဉ်လူများ သက်မွှန်ကြီးပမ်းတာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် အသက်(၆၀)နှင့်အထက် အဘိုးအဘွား၊ တပ်မတော်သားများအတွက် ဆန်၊ ဆီနှင့် အလှူငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀၀ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အထက်မြန်မာပြည်)၌ အရာထမ်းလောင်း (အထူး)သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၃) ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဇွန် ၃

အရာထမ်းလောင်း (အထူး) သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁၃) သင်တန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အထက်မြန်မာပြည်)

ရာဇာဓိပတိကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် ဦးဆန်းမြင့်၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အထက်မြန်မာပြည်) ပါမောက္ခချုပ်၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ တက္ကသိုလ် သင်ကြား/စီမံဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်က ယခုသင်တန်းတွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်ရှိ ပညာဌာန ရှစ်ခုမှ ဆရာ ဆရာမများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ခေတ်စနစ်နှင့်လျော်ညီပြီး နိုင်ငံတကာ စံနှုန်းများနှင့်အညီ လက်တွေ့လုပ်ငန်းနယ်ပယ်တွင် အသုံးဝင်သည့် သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်များကို ပိုမိုမည်ဖြစ်ပြီး ပြင်ပကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များကလည်း ပညာရပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်များကို လာရောက်ဆွေးနွေးမည် ဖြစ်သည့်အတွက် မိမိတို့၏ အရည်အသွေးမြှင့်မားလာစေရေး အပြန်

အလှူနှင့် ဆွေးနွေးကြစေလိုကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းကောင်းများ ဖြစ်စေရေး ကြိုးပမ်းသွားကြရန်နှင့် ဝန်ထမ်း သက်တမ်းတစ်လျှောက် အရည်အချင်းနှင့် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားပြီး အကတိတရားကင်းရှင်းကာ စိတ်ဓာတ်မြင့်သင်ခန်းစာပေးပို့ပေးနိုင်ရေး၊ ရိက္ခာသို့ လှောင်ထားမှုနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ၏ စားသောက်ရေး အခြေအနေများကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံကာ လိုအပ်သည်များ မှာကြားဖြည့်ဆည်း ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



သတင်းစဉ်



ဂျပန်ကေရီဘုရင်မ အိမာရီတာမိချိုကို ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရ

တိုကျို ဇွန် ၃
ဂျပန်ဘုရင်မိသားစုဆိုင်ရာ အေဂျင်စီက ဂျပန်ကေရီဘုရင်မ အိမာရီတာမိချိုကိုသည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါပိုး ကူးစက်ခံထားရကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဘုရင်မကြီးသည် တနင်္ဂနွေနေ့ အစောပိုင်းကတည်းက ချောင်းဆိုးနေခဲ့ကြောင်းနှင့် တနင်္လာနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လည်ချောင်းထဲ၌ မသက်မသာ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ဂျပန်ဘုရင်မိသားစုဆိုင်ရာ အေဂျင်စီက ပြောသည်။

ဘုရင်မကြီးသည် ပီစီအာရ် စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုခံယူခဲ့ချိန်တွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ဖြစ်ပွားလျက်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့သည်။ ဘုရင်မကြီးသည် တိုကျိုအိမ်ထောင်တွင် နာလန်ပြန်ထူလာပြီဖြစ်ကြောင်း အေဂျင်စီက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

ဂျပန်ကေရီဘုရင်မကြီးနှင့် ဂျပန်ဘုရင်မိသားစုဝင်များအားလုံးကို မရှိကြောင်း အေဂျင်စီက ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

ကေရီဘုရင်မိသားစုသည် လွန်ခဲ့သောသီတင်းပတ်က တိုကျိုမြောက်ပိုင်း တိုကျိုခရိုင်ရှိ နှစ်ကိုဒေသသို့ သွားရောက်လည်ပတ်ခဲ့ပြီး တိုကျိုသို့ သွားကြရန် ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ



အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ မြို့တော်ကဘူးလ်တွင် ကလေးငယ်တစ်ဦးကို ဇွန် ၃ ရက်က ပိုလီယိုကာကွယ်ဆေးတိုက်ကျွေးစဉ်။

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ၌ လေးရက်ကြာ ပိုလီယိုရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးလှုပ်ရှားမှု စတင်

ကဘူးလ် ဇွန် ၃
အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်း ဒုတိယအကြိမ် နိုင်ငံအနှံ့ ပိုလီယိုရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးလှုပ်ရှားမှုကို ဇွန် ၃ ရက်တွင် စတင်ခဲ့ကြောင်း ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

ဇွန် ၆ ရက်အထိ လေးရက်ကြာ လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုအတွင်း အသက် ၀-၅ နှစ်အောက် ကလေးငယ် ၁၁ ဒသမ ၂ သန်းကို ပိုလီယိုကာကွယ်ဆေး တိုက်ကျွေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ၎င်းတို့၏ မိတ်ဖက်များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကာ အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံတွင် ပိုလီယိုအရိုင်းပိုးကို အမြစ်ဖြတ်နိုင်မည်အထိ လုပ်ဆောင်သွားရန် ရည်မှန်းထားကြောင်း ယာယီပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဂျလာလီက ပြောသည်။

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံတွင် ငါးလဆက် ပိုလီယိုအရိုင်းပိုးရောဂါ ဖြစ်ပွားခြင်းမရှိကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က မတ်လတွင် အစီရင်ခံစာပြုထားသည်။

ဆင်ဟွာ

မက္ကဆီကိုမြို့တော်ဝန်ဟောင်း နိုင်ငံ၏ ပထမဆုံး အမျိုးသမီးသမ္မတဖြစ်လာ

မက္ကဆီကိုစီးတီး ဇွန် ၃
တနင်္ဂနွေနေ့ ရွေးကောက်ပွဲပြီးနောက် ၎င်း၏ အောင်ပွဲမိန့်ခွန်းတွင် ကလော်ဒီယာရှိန်ဘမ်းက မိမိသည် မက္ကဆီကို နိုင်ငံ၏ ပထမဆုံး အမျိုးသမီးသမ္မတတစ်ဦး ဖြစ်လာတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

ရွေးကောက်ပွဲ အာဏာပိုင်များက မက္ကဆီကို မြို့တော်ဝန်ဟောင်း မက္ကဆီကို နိုင်ငံ၏ လူကြိုက်အများဆုံး ဝါတီဖြစ်သည့် မိုရီနာပါတီ၏ သမ္မတလောင်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သော ကလော်ဒီယာရှိန်ဘမ်းသည် ကနဦးရလဒ်တွင် မဲရာခိုင်နှုန်း ၅၈ မှ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းကြား အထိ ရရှိကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။ ရှိန်ဘမ်းသည် ၎င်းနှင့်အနီး

ဆုံးပြိုင်ဘက်ဖြစ်သည့် ဇီချိုတယ်ဂါးဗက်ကို မဲအသာဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ရွေးကောက်ပွဲသည် ပြိုင်ဘက်နှစ်ဦးကြား အကျိုးရှိသည့် ယှဉ်ပြိုင်မှုတစ်ခုဖြစ်ခဲ့သည်။ ဇီချိုတယ်ဂါးဗက်သည် လွှတ်တော်အမတ်ဟောင်းတစ်ဦး ဖြစ်ပြီး

အတိုက်အခံ ညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့၏ ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးလည်းဖြစ်သည်။ ရှိန်ဘမ်းက ယခုလိုအောင်မြင်မှုသည် မိမိတစ်ဦးတည်းအတွက် အောင်မြင်မှုမဟုတ်ဘဲ အမျိုးသမီးအားလုံးအတွက် အောင်မြင်မှုဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

မူးယစ်ကုန်သည်ကြီးများနှင့် အခြားအဖွဲ့များ၏ လူသတ်မှု၊ ပြန်ပေးဆွဲမှုများ ကဲ့သို့သော အကြမ်းဖက်ဖြစ်ရပ်များ ဖြစ်ပွားနေချိန်တွင် ကလော်ဒီယာရှိန်ဘမ်းသည် မက္ကဆီကိုနိုင်ငံ၏ သမ္မတဖြစ်လာမည်ဖြစ်သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ



ဆီးရီးယားနိုင်ငံ အလက်ပိုမြို့ကို အစွရေက လေကြောင်းတိုက်ခိုက်၊ ၁၂ ဦးသေဆုံး

အမတ်စကတ် ဇွန် ၃
တနင်္လာနေ့ သန်းခေါင်ကျော် နောက်ပိုင်းတွင် ဆီးရီးယားနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်း အလက်ပိုပြည်နယ်ကို အစွရေက လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများပြုလုပ်ခဲ့ရာ အီရန်လိုလားသော ပြည်သူ့စစ် ၁၂ ဦး သေဆုံးကြောင်း ဆီးရီးယားလူ့အခွင့်အရေး လေ့လာ စောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့က ပြောသည်။

ဆီးရီးယားနှင့် ဆီးရီးယားမဟုတ်သော နိုင်ငံသားများဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသော အဆိုပါ ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့သည် အလက်ပိုမြို့ဝန်းကျင်တွင် သိသိသာသာ လှုပ်ရှားလျက်ကြောင်း ၎င်းအဖွဲ့က ပြောသည်။ အဆိုပါ တိုက်ခိုက်မှု

များမှာ အဓိကအားဖြင့် အလက်ပိုမြို့ အနောက်မြောက်ဘက် ဟေယန်မြို့ အလက်ပိုကျေးလက်ဒေသရှိ နေရာများကို တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



မြို့အနက်ပေါက်ကွဲသံများ ကြားရကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သည့်လ နောက်ပိုင်း ဆီးရီးယားတွင်

လက်ဘနွန်ဟစ်ဘိုလာနှင့် အီရန်ပြည်သူ့စစ်များ ထိန်းချုပ်ထားသော နေရာများကို အစွရေ၏ တိုက်ခိုက်မှုဖြင့် တင်ခြင်း တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအဖြစ် အဆိုပါ တိုက်ခိုက်မှု ထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဆီးရီးယား လူ့အခွင့်အရေးလေ့လာ စောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့က မှတ်ချက်ပြုပြောသည်။

ဆီးရီးယား ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကလည်း အလက်ပိုအနီး နေရာအများအပြားကို ပစ်မှတ်ထားကာ အစွရေ၏ ရန်လိုသော တိုက်ခိုက်မှုအတွင်း လူပေါင်းများစွာ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း အတည်ပြုခဲ့သည်။

ဆင်ဟွာ

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ၁၂ ဦးသေဆုံးပြီး ၈၇၀၀၀ ကျော် ရေဘေးသင့်

ကိုလံဘို ဇွန် ၃
သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ ကြာသေးမီက ရေကြီးရေလျှံမှုအတွင်း ၁၂ ဦး သေဆုံးပြီး အခြား ၈၇၀၀၀ ကျော် ရေဘေးသင့်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ဇွန် ၃ ရက်တွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး တန်နာဒွန်းက ပြောသည်။

မြို့တော် ကိုလံဘိုအိုပီအေဝင် အနောက်ပိုင်း ဆာဘရာဂါမူဝါနှင့် တောင်ပိုင်း ပြည်နယ်တို့သည် ရေဘေးသင့်မှု အဆိုးဆုံးဆုံးခံရသော ပြည်နယ်များဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောသည်။ ရေကြီးရေလျှံ ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် စုစုပေါင်း ၁၂ ဦး သေဆုံးပြီး ငါးဦးပျောက်ဆုံးနေကြောင်း ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။

လတ်တလောတွင် ပြောင်းရွှေ့နေရန် ကယ်ဆယ်ရေးစင်တာ ၁၁၉ ခုရှိပြီး ရေကြီးရေလျှံမှုဒဏ်သင့်သောပြည်သူ ၂၃၇၀၀ ကျော် ခိုလှုံလျက်ရှိကြောင်း သိရ

သည်။ အနောက်ပိုင်း ဆာဘရာဂါမူဝါ၊ အလယ်ပိုင်းတောင်ပိုင်းနှင့် အနောက်မြောက်ပိုင်း ပြည်နယ်များတွင် တစ်ခါတစ်ရံ မိုးထစ်ချွန်းရွာသွန်းနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း မိုးလေဝသဌာနက ဇွန် ၃ ရက်တွင် ပြောသည်။

သီရိလင်္ကာ ဘေးအန္တရာယ်

စီမံခန့်ခွဲမှုစင်တာ (ဒီအမ်စီ)က နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ဇွန် ၂ ရက်က မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခဲ့သည့် အတွက် ကိုလံဘိုမြို့ ဆင်ခြေဖုံးနှင့် အခြားဒေသ အများအပြားကို ရေကြီးရေလျှံမှု သတ်ပေးချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ဇွန် ၂ ရက်အစောပိုင်းကတည်းက

မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ကိုလံဘိုမြို့ ဆင်ခြေဖုံးရှိ အဓိက ကိုလံဘိုမြစ်နှင့် နိုင်ငံတောင်ပိုင်း ဂျင်မြစ်တို့၏ ရေမျက်နှာပြင်မှာ မြစ်ရေလျှံမှု အဆင့်သို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း ဆည်မြောင်းဌာနက ပြောသည်။

ဆင်ဟွာ



အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့သို့ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

- ၁။ ပြည်သူ့အတွက်ဟု သုံးနှုန်း၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ အပါအဝင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့ကိုယ်တော်ဖြတ်၊ လူယက်ခြင်းကို CRPH ၊ NUG ၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်နေသည်။
- ၂။ ခြိမ်းခြောက်၊ လူသတ်၊ အဖျက်အမှောင်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသည့် CRPH ၊ NUG ၊ PDF အကြမ်းဖက်သမားများကို အားပေးမှု၊ ထောက်ခံမှု၊ ကူညီထောက်ပံ့မှု မပြုခြင်းသည် ပြည်သူ့လူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။
- ၃။ ယင်းတို့၏ လက်နက်/ခဲယမ်း ကိုင်တွယ်သယ်ဆောင်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်သမားတို့၏သတင်းကို လျှို့ဝှက်ပေးပို့ခြင်းသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ(မုံရွာ) ၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်၊ အားကစားနှင့်ပညာရေး ပေါင်းစပ်သင်တန်းပွင့်ပွဲကျင်းပ

မုံရွာ ဇွန် ၃
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ (မုံရွာ) ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် အားကစားနှင့်ပညာရေးပေါင်းစပ်သင်တန်းပွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇွန် ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါကျောင်းရှိ မိုးလုံလေလုံအားကစားခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားသူကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ(မုံရွာ) ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ နည်းပြဆရာ ဆရာမများနှင့် သင်တန်းသားသင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်က အမှာစကားပြောကြားပြီး (ယာဝု) တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီးထံ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ (မုံရွာ) ကျောင်းအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများကို ပေးအပ်သည်။



ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ (မုံရွာ) ကျောင်းခန်းမအတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသည့် အားကစားသင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများနှင့် ကျောင်း၏ လှုပ်ရှားမှုမှတ်တမ်း

စာတံပုံများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။ ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် အဆိုပါကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ အားကစားရုံများ၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ကရတေးဒို (Gym) အလေ့မနှင့် လက်ဝှေ့အားကစား နည်းများ လေ့ကျင့်နေမှုများနှင့် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်အတွင်း လိုက်လံကြည့်ရှု စစ်ဆေးကြပြီး ကျောင်း၏ လေ့ကျင့်သင်ကြားရေး လုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပြည့်ဆည်းပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် အဆိုပါကျောင်းရှိ စားရိပ်သာဆောင်၌ ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့် နည်းပြဆရာ/ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့်အတူ ရင်းရင်းနှီးနှီး နေ့လယ်စာအတူတကွ သုံးဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)

၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် ယနေ့အထိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၆၅၃၆၇၁၃ ဦး အပ်နှံပညာသင်ကြားလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၃
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာကျောင်းများကို နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းများတွင် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းမှ စတင်ဖွင့်လှစ်နေပြီဖြစ်သည်။

နိုင်ငံအဝန်း၌ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းနှင့် ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများတွင် လည်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိရာ ယနေ့အထိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၆၅၃၆၇၁၃ ဦး အပ်နှံပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ စာသင်ကျောင်းများတွင် သက်ဆိုင်ရာ အတန်းအလိုက် သင်ခန်းစာများ သင်ကြားပို့ချပေးလျက်ရှိပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည်။

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်တွင် အခြေခံပညာမူလတန်း၊ အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို သင်ရိုးညွှန်းတမ်း စာအုပ်များ၊ ဗလာစာအုပ်များ၊ စာရေးကိရိယာများကို အခမဲ့ထုတ်ပေးပြီး KG နှင့် မူလတန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ကျောင်းဝတ်စုံများ အခမဲ့ပေးအပ်လျက်ရှိသည်။

ယခုကဲ့သို့ အခြေခံပညာကျောင်းများ စနစ်တကျ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများက



ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးဝင်းမြင့်ဦး

စာသင်ခန်းများတွင် စာသင်ခန်းများ နေရာချထားခြင်း၊ ကျောင်း ကြို/ပို့ ယာဉ်များ စီစဉ်ပေးခြင်း၊ ကျောင်းများ သန့်ရှင်းသန့်ရှင်းစေရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးထားသည်။

ထို့ပြင် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ကျောင်းသားမိဘများ ယာဉ်အန္တရာယ်နှင့် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးအတွက်လည်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ရဲဘဲလ်အခြေပြု ပြည်သူ့လူထုလုံခြုံရေးအဖွဲ့များ ပူးပေါင်း၍ အေးချမ်းစွာပညာသင်ကြားနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ကျောင်းအပ်နောက်ကျနေသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကိုလည်း ဆက်လက် ကျောင်းအပ်လက်ခံပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယခုလို အခြေခံပညာကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်လာ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြားနေမှုနှင့် ပတ်သက်၍ တာဝန်ရှိ



သူများ၊ ကျောင်းသားမိဘများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ စကားသံများကိုလည်း ခုလိုပဲ ကြားသိရပါသည်- ဆရာကြီး ဦးဝင်းမြင့်ဦး ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ အမှတ် (၅) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း

၆ ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်မှာ ကျောင်းသားတွေအတွက် ဆိုပြီးတော့ နိုင်ငံတော်ကနေ အခမဲ့ပညာရေးအပြင် ဝတ်စုံတွေပေးတယ်။ ဗလာစာအုပ်တွေ ပေးတယ်။ ခဲတံတွေ၊ ဘောပင်တွေ နိုင်ငံတော်က ထောက်ပံ့ပေးနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းမအပ်ရသေးတဲ့ မိဘတွေကလည်း ကျောင်းသားတွေကို အမြန်လာအပ်ဖို့ ပြောချင်ပါတယ်။ ကျောင်းအပ်နောက်ကျတဲ့ ၂၃-၂၀၂၄ ကနေပြီး ၂၆-၂၀၂၄ အထိ ကျောင်းအပ်လက်ခံတယ် ဆိုပေးမယ်လည်း ဒီဇွန်လအတွင်း လာအပ်ရင် အကုန်လက်ခံပေးပါတယ်။ ကျောင်းမအပ်ရသေးတဲ့ မိဘတွေကို ကျောင်းလာအပ်လို့ ရပါတယ်လို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ ကျောင်းသားမိဘ နိုင်ငံတော်က ခုလို ကျောင်းတွေ



ဖွင့်ပေးတဲ့အခါကျ သူ့အရွယ်နဲ့ သူ့အတန်းနဲ့ ပညာသင်ကြားရတဲ့အတွက်ကြောင့် မလိုကျေးဇူးလည်းတင်ပါတယ်။ ဝမ်းလည်းသာပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးမှာရှိတဲ့ ကျောင်းမအပ်ရသေးတဲ့ ကလေးကျောင်းအပ်လိုက်မယ်ဆိုရင် အခုလို ပညာသင်ကြားရမယ့်အရွယ် ကလေးမှာ ပညာသင်ကြားခွင့် ရသွားတဲ့အတွက် ကျောင်းကြီးရှိတဲ့အတွက်ကြောင့် ကျောင်းမအပ်ရသေးရင်လည်း ကျောင်းအပ်ပေးကြပါလို့ အခုချိန်အထိလည်း အားလုံးကို ကျောင်းအပ်လက်ခံနေပါသေးတယ်လို့ ပြောကြားလိုပါတယ်။

ကျောင်းသား အခုလို ကျောင်းပြန်ဖွင့်ပြီးတော့ အေးအေးချမ်းချမ်းပြန်ပြီးတော့ ပညာသင်ကြားရတဲ့အခါကျတော့ ကျွန်တော်တို့ ကျောင်းသားတွေ၊ သူငယ်ချင်းတွေ အချင်းချင်း ပြန်တွေ့ရပြီးတော့ ပိုပြီးတော့ လုံလပ်ရိယာရှိရုံနဲ့ သင်ယူနိုင်တယ်ပေါ့ဗျာ။ အခြေခံလိုအပ်ချက်တွေ ဖြစ်တဲ့အရာတွေ



အကုန်လုံးကို ကျောင်းကနေပြီးတော့ လိုလိုလောက်လောက် ထောက်ပံ့ပေးနိုင်တာရှိပါတယ် ခင်ဗျာ။ ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြောလိုပါတယ်။

ကျောင်းသူ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော် ဇွန် ၃၊ မုံရွာမြို့နယ် ပျဉ်းမနားခရိုင် အမှတ် (၅) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းမှာ ပညာသင်ယူနေတဲ့ နှစ်ထပ်ကွမ်းလူရည်ချွန် ဖြစ်ပါတယ်လို့။ အခုပညာသင်ယူရတဲ့အခါမှာ နိုင်ငံတော်ကနေပြီးတော့ စာအုပ်တွေ၊ ခဲတံ၊ ခဲဖျက် လိုလေသေးမရှိအောင် အစစအရာရာ ထောက်ပံ့ပေးပါတယ်။ အဲဒီတော့သမီးတို့ ခုပညာသင်ကြားရတဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ ပိုပြီးတော့ အဆင်ပြေချောမွေ့တာပေါ့။ ဒီလိုမျိုး သမီးတို့ကို အစိုးရကျောင်းတွေမှာ ပညာအေးအေးဆေးဆေးသင်ယူနိုင်အောင် အစစအရာရာ စောင့်ရှောက်ပေးတဲ့ နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲများနဲ့ တကွ တာဝန်ရှိသူအားလုံးကို ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါတယ်လို့ ပြောလိုပါတယ်။

သတင်းစဉ်

**မကွေးပညာရေးဒီဂရီကောလိပ် စတင်ဖွင့်လှစ်
သင်ခန်းစာများ သင်ကြားပို့ချ**

မကွေး ဇွန် ၃

မကွေးပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ဇွန် ၃ ရက် (ယနေ့) မှစတင်၍ သက်ဆိုင်ရာအတန်းအလိုက် သင်ခန်းစာများ သင်ကြားပို့ချပေးလျက် ရှိသည်။

မကွေးပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရာ၌ လေးနှစ်သင် ပုံမှန်သင်တန်းများ ဖြစ်သည့် ပထမနှစ် (ပထမနှစ်ဝက်)၊ ဒုတိယနှစ် (ဒုတိယနှစ်ဝက်)၊ တတိယနှစ် (ပထမနှစ်ဝက်) နှင့် တတိယနှစ် (ဒုတိယနှစ်ဝက်) ကျောင်း



သား ကျောင်းသူ ၈၀၃ ဦးနှင့် PPTT အမှတ်စဉ် (၁၁/၂၄) ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၂၃ ဦး စုစုပေါင်း ၁၁၂၆ ဦး တက်ရောက်ပညာသင်ကြား လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)**

**မန္တလေးနည်းပညာတက္ကသိုလ် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်၍
ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာသင်လျက်ရှိ**



မန္တလေး ဇွန် ၃

သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန မန္တလေးနည်းပညာ တက္ကသိုလ် (MTU) ၌ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ဒုတိယနှစ်ဝက်နှင့် ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ပညာ သင်နှစ် ပထမနှစ်ဝက်တို့တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၁၀၀ ခန့် ဇွန် ၃ ရက်မှ စတင်သင်ကြားလျက်ရှိသည်။

မန္တလေးနည်းပညာတက္ကသိုလ်၌ ပထမနှစ်မှ ဆဋ္ဌမနှစ်အထိ ဘွဲ့ကြိုသင်ကြားခြင်းအပြင် မဟာဘွဲ့၊ ပါရဂူဘွဲ့၊ ဘွဲ့လွန်ဒီပလိုမာတို့ကို လည်း သင်ကြားပေးလျက်ရှိပြီး ယခုနှစ် ကျောင်းဖွင့်ရာသီ ပထမနေ့ တွင် တာဝန်ခံပိမောကချုပ်၊ မော်ကွန်းထိန်း၊ ပါမောက္ခဌာနမှူးများနှင့် ကထိကဌာနမှူးများက ကြိုဆိုမိတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)**

ကျောဖိုးမှ

စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်များအရ ပြည်တွင်းနိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း မတည့်မငြိမ်ဖြစ်အောင် နောက်ကွယ် မှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တရားခံ ၁၁ ဦးအား ဥပဒေနှင့်အညီ ခေါ်ယူစစ်ဆေးနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၎င်းတို့သည် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဖမ်းဆီးခြင်းမခံရစေရန် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လျက် ရှိကြောင်း သိရှိရသည်-

စဉ်	အမည်	အလုပ်အကိုင်	နေရပ်လိပ်စာ	မှတ်ချက်
၁	 ဘညွန့်	Perfect Green Money changer	အမှတ်(၂၀၄)၊ ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်း၊ (၈) ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	
၂	 ဝဏ္ဏထွန်း	Sun Flower Money changer	အမှတ်(၂၅၉/၂၆၃)၊ ပထမထပ်၊ အနော်ရထာလမ်းနှင့် ရွှေဘိုသာလမ်းထောင့်၊ ရွှေဘိုသာလမ်း၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	
၃	 သက်နောင်ဝင်း	ခရမ်းသုံးခွရွှေဆိုင်နှင့် တရားမဝင် နိုင်ငံခြားငွေ ရောင်းချသူ	အမှတ်(၁၁၉)၊ ဒုတိယထပ်၊ (၂၉) လမ်း၊ (၇) ရပ်ကွက်၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	
၄	 လှမင်း	တရားမဝင် နိုင်ငံခြားငွေ ရောင်းချသူ	ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်း၊ ဗိုလ်တထောင် မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	
၅	 အွတ်စမန် (ခ) ဂျက်	တရားမဝင် နိုင်ငံခြားငွေ ရောင်းချသူ	အမှတ်(၁၅၄)၊ (၄)လွှာ၊ ဗိုလ်ဆွန်ပတ်လမ်း (အလယ်)၊ (၁၀) ရပ်ကွက်၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	
၆	 တင်ကိုဦး (ခ) ဂျန်	တရားမဝင် နိုင်ငံခြားငွေ ရောင်းချသူ	အမှတ် (၇၄၈/က)၊ ကျန်စစ်သား (၁) လမ်း၊ ကမာကသွယ်ရပ်ကွက်၊ ဒလမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၆၉ ဦး တွေ့ရှိ

(၃-၆-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ကြပ် ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၂၆-၅-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၆-၅-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအထိ ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ဓာတ်ခွဲမှုနမူနာစုစုပေါင်း (၃၁,၇၆၂) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာသစ် (၆၉) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၂၂) ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပါသည်။ အစီရင်ခံစာလအတွင်း COVID-19 ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိပါ။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

**ကြီးမြန်သစ်ပင် စိုက်ပျိုးလျှင်
စွမ်းအင်လည်းရ ပြည်လည်းလှ**

၇	 သန်းထွန်းအောင်	တရားမဝင် နိုင်ငံခြားငွေ ရောင်းချသူ	ကမာကသွယ်ရပ်ကွက်၊ ဒလမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၈	 ရဲကို (ခ) ဝေမင်းခေါင်	တရားမဝင် နိုင်ငံခြားငွေ ရောင်းချသူ	အပေါ်ဘလောက်၊ ဗိုလ်ဆွန်ပတ်လမ်း၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး
၉	 ရဲမင်းအောင်	တရားမဝင် နိုင်ငံခြားငွေ ရောင်းချသူ	အမှတ်(၅၀၀)၊ သိမ်ဖြူစာတိုက်အနီး၊ သိမ်ဖြူလမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့် မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၀	 အိအိကျော် (ခ) မပါ	ပွဲစား	အခန်းအမှတ်(၁၀၆)၊ ရွှေဘိုသာလမ်း၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး
၁၁	 တင်ကျော်ကျော် (ခ) အာနိုး	ပွဲစား	အမှတ်(၁၄)၊ (၈၈)လမ်း၊ ကန်တော်လေး အနောက်ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး

ထိုကဲ့သို့ ပြည်တွင်းနိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း မတည့်မငြိမ်ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဖမ်းဆီး ရမိတရားခံ စုစုပေါင်း ၁၄ ဦးအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လျက်ရှိသည့် တရားခံ ၁၁ ဦးကိုလည်း ဖမ်းဆီးရမိရေး ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပြီး မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် အဆိုပါ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေသည့်တရားခံများအား သိရှိပါက သက်ဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးအဖွဲ့အစည်းများထံ လျှို့ဝှက်စွာသတင်းပေးပို့နိုင်ကြောင်းနှင့် လက်ခံထားသူများကိုလည်း တရားဥပဒေအရ ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန် ထားသည်။

သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် စစ်တွေမြို့ပေါ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနေမှု လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေး

စစ်တွေ ဇွန် ၃
ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းသည် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စစ်တွေမြို့ပေါ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်း များ၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနေမှုကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် စစ်တွေမြို့ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းသို့ သွားရောက်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကာ ကျောင်းအတွက် လိုအပ် သည့်များကို တာဝန်ရှိသူများနှင့် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ပေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် စစ်တွေမြို့ ကျောင်းတက်လမ်း ရပ်ကွက် အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်းနှင့် အမှတ်(၄) အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်းများသို့ သွားရောက်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာပညာ သင်ကြားနေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု အားပေးစကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် ပညာကို ကြိုးစားသင်ယူကြခြင်း၊ ပညာတတ်ခြင်းသည် မိဘ၊ ဆရာသမားများအား ကျေးဇူးဆပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ပညာရေးသည် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် များစွာအရေးပါသည့်အတွက် တန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်တွင် ကြိုးစားသင်ယူ ကြစေလိုကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများ၏ သင်ကြားပို့ချမှုများကို စိတ်ဝင်တစားဖြင့် ကြိုးစားသင်ယူကြရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွန်း (ပြန်/ဆက်)



ရာဇဝတ်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ကျွဲပျော်ခရိုင်နှင့် မြန်အောင်ခရိုင်များရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေး

ပုသိမ် ဇွန် ၃
ရာဇဝတ်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်းသည် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျွဲပျော်ခရိုင်နှင့် မြန်အောင်ခရိုင်များ ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနေမှုများကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ပြီး စာရေးကိရိယာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ထောက်ပံ့ပေးအပ်
ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ကျွဲပျော်ခရိုင် ကျောင်းကုန်း မြို့နယ် သရက်ကုန်းကျေးရွာ အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်းခွဲသို့ သွား ရောက်၍ ကျောင်းအပ်နံ့မူ၊ ကျောင်းတက် ရောက်မှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။ ယင်းနောက် ကျွဲပျော်မြို့ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာနှင့် စက်မှု၊

စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးအထက်တန်းကျောင်း သို့သွားရောက်၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြား နေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် စာရေးကိရိယာပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် နှင့်အဖွဲ့သည် မြန်အောင်ခရိုင်၊ ကြံခင်း မြို့နယ် အခြေခံပညာနှင့် စက်မှု၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး အထက်တန်းကျောင်း (ချင်းမြောင်) သို့ သွားရောက်ကာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်း စွာ ပညာသင်ကြားနေမှုများကို ကြည့်ရှု အားပေးပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က စာရေးကိရိယာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ် သည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် KG တန်းမှ

Grade-12 အထိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနေမှုများ ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး ချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် မြန်အောင်မြို့ ထန်းသုံးပင် အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းသို့ သွားရောက်၍ ကျောင်းအပ် လက်ခံထားရှိမှု၊ ကျောင်းတက်ရောက်မှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး စာရေးကိရိယာပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ ပေးအပ်သည်။

ရာဇဝတ်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်း၊ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်း များတွင် ယနေ့အထိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၁၀ သိန်း ၇ သောင်း ကျော် အပ်နှံတက်ရောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ပညာသင်စရိတ်၊ ကျောင်းဝတ်စုံ၊ ကျောင်းသုံးပစ္စည်းများ၊ ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်

လွိုင်ကော် ဇွန် ၃
ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာ အဆင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ တက္ကသိုလ် တက်ရောက်နေသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့်ဝန်ထမ်းများ၊ အခြေခံ

(အောက်ဝဲပုံ) နှင့် ဒေသကွပ်ကဲရေးမှူး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များက ပညာသင် စရိတ်၊ ကျောင်းဝတ်စုံ၊ ကျောင်းသုံးပစ္စည်း များနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ရာ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံသည်။

အဆိုပါ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲတွင် ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် အခြေခံ ပညာအဆင့်ဆရာ ဆရာမများ၊ တက္ကသိုလ် တက်ရောက်နေသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့်ဝန်ထမ်းများ၊ အခြေခံ ပညာအဆင့်သင်ကြားနေသော ဝန်ထမ်း များ၏ သားသမီးများ စုစုပေါင်း ၁၂၅၂ ဦးအတွက် ပညာသင်စရိတ်၊ ကျောင်း ဝတ်စုံ၊ ကျောင်းသုံးပစ္စည်းများ၊ ထောက်ပံ့ ငွေများထောက်ပံ့ပေးအပ်မှု စုစုပေါင်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၀၄၄၇၆၀၀၀ ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ် (ပြန်/ဆက်)



ရေနံချောင်းမြို့နယ်၌ အခြေခံပညာကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနေမှု မကွေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ကြည့်ရှုအားပေး

ရေနံချောင်း ဇွန် ၃
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အခြေခံပညာဦးစီးဌာန၏ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် ရေနံချောင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများအားလုံးကို ဇွန် ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက စတင်ဖွင့်လှစ်ရာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဦးထွန်းလှိုင်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ရေနံချောင်းမြို့ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း သို့ ရောက်ရှိပြီး စာသင်ခန်းများတွင် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားနေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ဆက်လက်၍ အမှတ်(၃)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းသို့ သွားရောက်ကာ စာသင်ခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဆရာ ဆရာမများနှင့် တွေ့ဆုံအမှာ စကားပြောကြားကာ အားကစားပစ္စည်းများကို ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ရေနံချောင်းမြို့နယ်အတွင်း အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၁၅၀ နှင့် ကိုယ်ပိုင် ကျောင်းနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းအပါအဝင် ယနေ့အထိ ကျောင်းအပ်နှံ သည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူဦးရေ ၂၉၀၀၀ ကျော် လာရောက်အပ်နှံတက်ရောက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရေနံချောင်းမြို့နယ်အတွင်း အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၁၅၀ နှင့် ကိုယ်ပိုင် ကျောင်းနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းအပါအဝင် ယနေ့အထိ ကျောင်းအပ်နှံ သည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူဦးရေ ၂၉၀၀၀ ကျော် လာရောက်အပ်နှံတက်ရောက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ပညာရေးဖြင့် ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်ကြီး တည်ဆောက်အံ့

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် သင်တန်းများအားလုံး စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြား

ရန်ကုန် ဇွန် ၃
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကမာရွတ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် သင်တန်းများအားလုံးကို ဇွန် ၃ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိသည်။

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် (ဒုတိယပညာသင်ကာလ)သင်တန်းများမှာ ပထမနှစ်၊ ဒုတိယနှစ် (၂၀၂၂ အောင်)၊ တတိယနှစ်၊ စတုတ္ထနှစ်၊ ပဉ္စမနှစ် (ဥပဒေ)၊ ပထမနှစ်ဂုဏ်ထူးတန်း၊ ဒုတိယနှစ် ဂုဏ်ထူးတန်း၊ တတိယနှစ် ဂုဏ်ထူးတန်း၊ မဟာအရည်အချင်းစစ်သင်တန်း၊ မဟာဘွဲ့ ပထမနှစ်၊ မဟာဘွဲ့ ဒုတိယနှစ်နှင့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် (ပထမပညာ



သင်ကာလ) သင်တန်းများမှာ တတိယနှစ် (၂၀၂၀အောင်)၊ ပထမနှစ်ဂုဏ်ထူးတန်း (၂၀၂၀အောင်)၊ မဟာဥပဒေပထမနှစ်၊ မဟာဥပဒေ ဒုတိယနှစ်၊ ဒီပလိုမာပထမနှစ် သင်တန်း၊ ဒီပလိုမာဒုတိယ

နှစ်သင်တန်း၊ ပါရဂူသင်တန်းများအားလုံးကို ဇွန် ၃ ရက်မှ စတင်ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိသည်။

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် (ဒုတိယပညာသင်ကာလ) နှင့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် (ပထမ

မုန်တိုင်းအတွက်ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရန်များ

၁။ မိမိအိမ်ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်ခြေများနှင့် အိမ်၏ကြံ့ခိုင်မှုကို စစ်ဆေးပါ။

၂။ အိမ်အနီးရှိ ကျိုးကျနိုင်သော သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများကို ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းထားပါ။

၃။ မိသားစုများအရေးပေါ်ပြောင်းရွှေ့နိုင်ရန် နေရာလမ်းကြောင်းများနှင့် မိသားစုဆိုရင်ကို ကြိုတင်သတိမှတ်ထားပါ။

(ဥပမာ- အသက်ကယ်ကုန်ခြင်း၊ ရေလွတ်နိုင်သည့်နေရာများ၊ အဆောက်အအုံများ)

၄။ အရေးပေါ်သုံးပစ္စည်းများနှင့် အရေးပေါ်အသက်ကယ်ပစ္စည်းများကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားပါ။

အသက်ကယ်အင်္ကျီ၊ အတားကွင်း၊ အလုပ်ရုံစီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်း၊ ငှက်ပျောက်သစ်တိုင်းကာတာသတ္တုတိုင်းအစရှိသည် ...



ဆီဆိုင်မြို့နယ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်တွင်

ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၃၁၅ ဦး တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိ

ဆီဆိုင် ဇွန် ၃
အခြေခံပညာ နိုင်ငံတစ်ဝန်း

ရက်မှစတင်၍ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိရာ ရှမ်းပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဆီဆိုင်မြို့နယ်၌ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် အခြေခံပညာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ



စိတ်အေးချမ်းသာစွာတက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည်။ ဆီဆိုင်မြို့နယ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်တွင် အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ကိုးကျောင်း၊ အလယ်တန်းကျောင်း ၁၆ ကျောင်း၊ မူလတန်းကျောင်း ၁၂၀ စုစုပေါင်း အခြေခံပညာစာသင်ကျောင်း ၁၄၅ ကျောင်း ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ကျောင်းအပ်နှံပြီးသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၃၁၅ ဦးရှိပြီး ယနေ့တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၃၁၅ ဦး တက်ရောက်ပညာ သင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

နေဇော်(ဆီဆိုင်)

ကျောက်တလုံးကြီးမြို့နယ်၌အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၇၃ ကျောင်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြား

ကျောက်တလုံးကြီး ဇွန် ၃
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ကျောက်တလုံးကြီးမြို့နယ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်တွင် ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးငယ်များ ပညာသင်ယူခွင့်ရရှိစေရေးအတွက် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီမှစတင်၍ အခြေခံပညာကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာဖြင့် တက်ရောက် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ အခြေခံပညာကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိရာ ကျောက်တလုံးကြီးမြို့အတွင်း အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၇၃

ကျောင်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိပြီး ကျောက်တလုံးကြီးမြို့အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် အထက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ မူလတန်း ကျောင်းသား ၂၅၁ ဦး၊ ကျောင်းသူ ၃၀၉ ဦး စုစုပေါင်း ၅၆၀ တက်ရောက် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကျောက်တလုံးကြီးမြို့၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူဦးရေ ရာနှုန်းပြည့် အေးချမ်းစွာ တက်ရောက်ပညာသင်ယူလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဇော်နိုင်လင်း

မုန်တိုင်းသတိပေးချက်ရလျှင် ဆောင်ရွက်ရန် အချက်များ

၁။ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာနမှ ထုတ်ပြန်ကြေညာသော မှီလေဝေသ သတင်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ်နားထောင်ပြီး အကြံပြုချက်များကို လိုက်နာပါ။ အခြားသူများကိုမျှဝေပါ။ ကောလာဟလ သတင်းများကို မယုံပါနှင့်။

၂။ အရေးပေါ်သုံးပစ္စည်းများ၊ စားရေးရိက္ခာနှင့်အရေးကြီးစာရွက်စာတမ်းများကို မိမိနှင့်အတူထားရှိပါ။

၃။ မိသားစုဝင်များ ကွဲကွာသွားပါက ပြန်လည်ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်းနံပါတ်၊ အမည်၊ ရပ်ကွက်၊ကျေးရွာ၊မြို့၊ဆက်သွယ်ရမည့်သူ စသည်တို့အား ရေးသားပြီးမိသားစုဝင်တိုင်း ယူဆောင်ထားပါ။

၄။ မုန်တိုင်းဒီဇေရ်ကို အထူးဂရုပြုပါ။

၅။ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်ရရှိပါက ရွေးချယ်ထားသော ဘေးလွတ်ရာနေရာသို့ပြောင်းရွှေ့ခိုလှုံပါ။



သက်ဆုံးထိတိုင် မေတ္တာဖွဲ့ရသဝတ္ထုတိုများစာအုပ် ထွက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၃
ဆရာမ တက္ကသိုလ်နန်းမိုးခမ်း၏ တက္ကသိုလ်နန်းမိုးခမ်း သက်ဆုံးထိတိုင် မေတ္တာဖွဲ့ ရသဝတ္ထုတိုများစာအုပ် ထွက်ရှိလာသည်။

ဤစာအုပ်၏ လက်ရာရှင်သည် ၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် “မွေးနေ့ပန်းလက်ဆောင်” ဂျာမန်ဝတ္ထုတိုများ ဘာသာပြန်စာအုပ်၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် “မိဘတို့၏ ဂုဏ်ရည်” ဘဝထဲက အမှတ်တရစာအုပ်များ စာအုပ်တို့ကို ထုတ်ဝေထားခဲ့ပြီး အခြားကလောင်စုံ စုပေါင်းစာအုပ်များစွာ တို့တွင်လည်း ရသစာပေများကို လက်စွမ်းပြ ရေးသားလျက်ရှိသည်။

ယခုထုတ်ဝေသည့် “သက်ဆုံးထိတိုင်” (မေတ္တာဖွဲ့ရသဝတ္ထုတိုများ) စာအုပ်သည် လူမှုဘဝရပ်ဥာနအသီးသီးမှ ချစ်ခြင်းမေတ္တာများကို ရှုမြင်ခံစားရေးသားထားသည့် ဆရာမ တက္ကသိုလ်နန်းမိုးခမ်း၏ အတွေးလက်ရာများဖြစ်သည့် စေတနာမှန်သောကတရား၊ အချစ်စစ်တို့ မည်သည့် နှောင်းနှောင်း၊ သွေးကပြောသောအခါ၊ ရက်စက်မှုများကြားက မဟာကရုဏာရှင်၊ သက်ဆုံးထိတိုင်၊ ကြမ္မာရဟတ်တစ်ပတ်လည်၊ ငယ်ငယ်တုန်းကသုလ်ချင်း၊ အဖေဖုဗုသည့်၊ နှလုံးသားရပ်ဝန်းမှ အစပြုခဲ့သော ဝေဒနာမှန်တိုင်း အစရှိသည့် ရသဝတ္ထုတို ၁၂ ပုဒ်ကို စုစည်းစီစဉ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။

ယင်းစာအုပ်ကို တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၅၀၀ ဖြင့် ပွင့်ပန်းသစ္စာစာပေအမှတ်(၇) မင်္ဂလာဒုံ၊ ရွှေနှင်းဆီစဉ်ကွက်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ၀၉-၇၅၀၀ ၃၉ ၇၅၂၊ ၀၉-၆၉၂ ၇၃၉ ၅၂၀ တို့သို့ ဆက်သွယ်မှာယူနိုင်ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့အလင်း



ကျောက်ဆည်ခရိုင်၌ မိုးချည်မျှင်ရှည်ဝါ ဧက ၃၀၀၀ ကျော် စိုက်ပျိုးထား

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင်၌ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို အဓိကထား လုပ်ကိုင် လျက်ရှိပြီး ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်၌ မိုးချည်မျှင် ရှည်ဝါများ စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမှု အနေဖြင့် ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၌ ၈၅ ဧက၊ စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်၌ ၈၀၀၅ ဧက၊ မြစ်သားမြို့နယ်၌ ၈၀၂၇၄ ဧက၊ စုစုပေါင်း ၃၀၀၅၅ ဧက စိုက်ပျိုးပြီး ဖြစ်ကြောင်း ခရိုင်ကြေးတိုင်နှင့် မြေစာရင်းဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။



ထွက်ပေါ်ချိန်တွင်လည်း အရည်အသွေး ကောင်းမွန်ပါက အကျိုးအမြတ်များ ပိုမိုရရှိနိုင် မည်ဟု ခန့်မှန်းထားရှိကြောင်း၊ ချည်မျှင်ရှည် ဝါစိုက်ခင်းများတွင် ယခင်နှစ်ကတစ်ကလျှင် ၇၀၀-၈၀၀ ပိဿာအထိထွက်ရှိပြီး ဈေးကွက်၌ လက်ရှိအချိန်တွင် ယခင်နှစ်က ချည်မျှင်ရှည် ဝါများ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။ DOCA (မန္တလေး)

မိုးချည်မျှင်ရှည်ဝါကို မြစ်သားမြို့နယ် အတွင်းရှိ ဒိုင်းကျေးရွာ၊ မြန်ဒီနှင့် လွန်ကျော် ကျေးရွာများ၌ အများဆုံး စိုက်ပျိုးလျက်ရှိ ကြောင်း၊ မိုးချည်မျှင်ရှည်ဝါစိုက်ပျိုးမှု ကုန်ကျ စရိတ်အနေဖြင့် မျိုး၊ သွင်းအားစု၊ လုပ်သားခ အပါအဝင် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၀ ခန့် ကုန်ကျကြောင်း၊ ယခုနှစ် မိုးချည်မျှင်ရှည်ဝါများ

ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ်၌ ဂေါ်ဖီထုပ်များ စိုက်ပျိုးထွက်ရှိပြီး အကျိုးအမြတ်ရရှိ

ပြည်ခရိုင် ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ်ရှိ သဖန်းချိုအုပ်စု လေးကြီးကျေးရွာတွင် ဂေါ်ဖီထုပ်များ စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးပင်ပေါင်း ၈၀၀၀ ခန့်ရှိ ပြီး ခုတ်ယူသည့် အပင်ပေါင်းမှာလည်း ၈၀၀၀ ခန့် ရှိကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမှု အတွက် ဂေါ်ဖီထုပ် တစ်ကလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ ခန့် ကုန်ကျပြီး ငွေကျပ် သိန်း ၄၀ ခန့်ရရှိသည့်အတွက် အကျိုးအမြတ်အနေဖြင့် ငွေကျပ်

သိန်း ၃၀ ခန့်ရရှိကြောင်း၊ ဈေးကွက်အနေဖြင့် ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ်မှ ထွက်ရှိသော ဂေါ်ဖီထုပ်များကို စိုက်ခင်းအထိဆင်း၍ ဝယ်ယူမှုများရှိ သကဲ့သို့ နယ်များသို့လည်း တင်ပို့ရောင်းချလျက်ရှိရာ တောင်သူများ အနေဖြင့် ထိုက်သင့်သည့် အကျိုးအမြတ်ရရှိကြောင်း သိရသည်။ DOCA (ပဲခူး)

လိပ်သိုဒေသ၌ နန္ဒင်းစိုက်ပျိုး ဈေးကောင်းရရှိရန် မျှော်လင့်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သံတောင်ကြီးမြို့နယ် လိပ်သိုဒေသရှိ တောင်သူများ သည် ဥယျာဉ်ခြံလုပ်ငန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအပြင် တောင်ယာ လုပ်ငန်းကိုပါ တွဲဖက်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယခုမိုးဦးကျကာလတွင် တောင်ယာခင်းများ၌ နန္ဒင်းများ စတင်စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ နန္ဒင်းစိုက်ပျိုးရာတွင် ယခင်နှစ်က မျိုးကောင်းမျိုးသန့်အဖြစ် ရွေးချယ်သို့လှောင်ထားသော နန္ဒင်းများကို မိုးဦးမကျမီနှင့် မိုးဦးကျ ကာလတွင် စိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ နန္ဒင်းတက်များကို တောင်မြေမြှုပ် နန္ဒင်းအဝယ်ခိုင်များသို့ ရောင်းချကြောင်း၊ ယခင်နှစ်က နန္ဒင်းဈေးကောင်း ရရှိခဲ့သောကြောင့် ယခုနှစ်တွင်လည်း တောင်သူများအနေဖြင့် ဈေးကောင်းရရှိရန် မျှော်လင့်၍ နန္ဒင်းများ ယခင်နှစ်ကထက် ပိုမိုစိုက်ပျိုး လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ DOCA (ပဲခူး)



မင်းဘူး(စကျ)မြို့နယ်၌ ခရမ်းချဉ်သီး တစ်ကေ ပိဿာချိန် ၇၀၀ ခန့် ထွက်ရှိ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင် မင်းဘူး(စကျ)မြို့နယ် ဥယျာဉ်စင် ကျေးရွာ၌ စပါး၊ နှမ်း၊ ပဲသီး၊ ခရမ်းချဉ်သီးနှင့် ဥယျာဉ်ခြံသီးနှံများကို စီးပွားဖြစ် အဓိကထား စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်လျက်ရှိရာ ဥယျာဉ်စင်ကျေးရွာ၌ ခရမ်းချဉ်သီး စိုက်ဧက ခုနစ်ကကျော် စိုက်ပျိုးထားရှိကြောင်း၊ စိုက်ပျိုး ရာတွင် ခရမ်းချဉ်သီးကို တိုင်ထောင်စနစ်ဖြင့် မြေအောက်ရေကို အသုံးပြု ကာ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြစ်ပြီး ဇန်နဝါရီလနှင့် ဖေဖော်ဝါရီလများတွင် စတင် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ စိုက်ပျိုးပြီး နှစ်လခွဲအကြာတွင် ခူးဆွတ်ရကြောင်း၊ မျိုးအနေဖြင့် နိုင်ငံခြားခရမ်းချဉ်သီးမျိုးကို စိုက်ပျိုးပြီး တစ်ကေလျှင်

မျိုးထုပ် ရှစ်ထုပ်ခန့်ကုန်ကျကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ကုန်ကျစရိတ် အနေဖြင့် မျိုး၊ ရေလှင်းခ၊ လုပ်အားခနှင့် အခြားသွင်းအားစု အပါအဝင် တစ်ကေလျှင် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၂၅ သိန်းကျော် ကုန်ကျပြီး တစ်ကေ လျှင် ခရမ်းချဉ်သီးပိဿာချိန် ၇၀၀ ခန့် ထွက်ရှိကြောင်း၊ ဥယျာဉ်စင် ကျေးရွာမှ ထွက်ရှိသည့် ခရမ်းချဉ်သီးများကို မင်းဘူးမြို့သို့ တင်ပို့ ရောင်းချပြီး ခရမ်းချဉ်သီးစိုက်ပျိုးသည့် တောင်သူများအနေဖြင့် အကျိုး အမြတ်များရရှိကာ အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ DOCA (မကွေး)

၃-၆-၂၀၂၄ ရက်နေ့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် မြို့နယ်အလိုက် ဆန်၊ ဆီ၊ မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများ၊ သားငါး ဈေးနှုန်းများ

ရေတွက်ပုံ (ကျပ်)

စဉ်	မြို့အမည်	ဆန်(တစ်ပြည်)			ဆီ(တစ်ပိဿာ)			စားဖိုဆောင်သုံး (တစ်ပိဿာ)										အသား၊ ငါး(တစ်ပိဿာ)					
		ညောင်မထ	ငစိန်	ပေါ်ဆန်း	ပဲဆီ	စားအုန်းဆီ	လရတ်ခြောက်	ကြက်သွန်နီ	ကြက်သွန်ဖြူ(ရှမ်းစေ)	ကြက်သွန်ဖြူ(ကျောက်စိမ်း)	နုနင်းတက်	ချင်း	ဆား	မြေပဲ	ကုလားပဲဝါ	မန်ကျီးသီး	အာလူး	သကြား	ကြက်	ဝက်	အမဲ	ဆိတ်	ငါးမြစ်ချင်း
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	၁၄	၁၅	၁၆	၁၇	၁၈	၁၉	၂၀	၂၁	၂၂	၂၃	၂၄
၁	မြစ်ကြီးနား	၃၃၀၀		၇၀၀၀	၁၇၀၀၀	၆၂၅၀	၁၅၀၀၀	၃၅၀၀	၁၈၀၀၀	၁၁၀၀၀	၇၅၀၀	၁၁၀၀၀	၁၀၀၀	၉၀၀၀	၈၀၀၀	၆၀၀၀	၂၅၀၀	၅၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၆၀၀၀	၁၅၀၀၀
၂	လားရှိုး	၃၈၀၀		၈၀၀၀	၁၇၀၀၀	၆၃၅၀	၁၆၀၀၀	၃၅၀၀	၁၄၀၀၀	၁၃၀၀၀	၈၀၀၀	၁၃၀၀၀	၁၀၀၀	၈၀၀၀	၇၅၀၀	၅၀၀၀	၃၀၀၀	၅၀၀၀	၁၅၀၀၀	၂၄၀၀၀	၂၄၀၀၀	၃၀၀၀၀	၂၀၀၀၀
၃	ကျိုင်းတုံ	၄၅၀၀		၇၅၀၀	၁၇၀၀၀	၇၈၀၀	၁၇၅၀၀	၄၀၀၀	၁၀၀၀၀	၁၂၀၀၀	၆၀၀၀	၇၅၀၀	၁၄၀၀	၁၀၀၀၀	၈၀၀၀	၇၀၀၀	၄၀၀၀	၅၅၀၀	၁၃၀၀၀	၂၃၀၀၀	၂၄၀၀၀		၁၆၀၀၀
၄	တောင်ကြီး	၃၄၀၀	၃၄၀၀	၇၄၀၀	၁၆၅၀၀	၅၉၀၀	၁၇၀၀၀	၃၀၀၀	၁၀၀၀၀	၁၃၀၀၀	၇၅၀၀	၉၀၀၀	၆၀၀၀	၁၀၀၀၀	၈၀၀၀	၅၅၀၀	၂၅၀၀	၅၃၀၀	၁၅၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၈၀၀၀	၃၀၀၀၀	၁၆၀၀၀
၅	ဘားအံ	၄၀၀၀		၆၀၀၀	၁၆၀၀၀	၅၉၅၀	၁၀၀၀၀	၃၀၀၀	၁၃၀၀၀	၁၆၀၀၀	၈၀၀၀	၉၀၀၀	၁၀၀၀	၈၅၀၀	၆၅၀၀	၅၅၀၀	၂၅၀၀	၅၄၀၀	၁၅၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၈၀၀၀	၃၀၀၀၀	၈၀၀၀
၆	မော်လမြိုင်	၃၅၀၀		၅၃၀၀	၁၆၀၀၀	၅၇၀၀	၉၀၀၀	၃၀၀၀	၁၂၀၀၀	၁၅၀၀၀	၈၀၀၀	၉၀၀၀	၈၀၀၀	၁၀၀၀၀	၇၀၀၀	၆၀၀၀	၃၀၀၀	၅၄၀၀	၁၅၀၀၀	၁၈၀၀၀	၁၈၀၀၀	၃၀၀၀၀	၁၂၀၀၀
၇	ထားဝယ်	၄၀၀၀		၇၂၀၀	၁၇၀၀၀	၆၀၅၀	၁၂၀၀၀	၃၂၀၀	၁၅၀၀၀	၁၆၀၀၀		၅၅၀၀	၆၀၀၀	၇၉၀၀	၇၀၀၀	၃၅၀၀	၃၀၀၀	၄၅၀၀	၁၃၀၀၀	၁၇၀၀၀	၁၈၀၀၀	၂၄၀၀၀	
၈	မြိတ်	၄၀၀၀		၆၀၀၀	၁၆၅၀၀	၆၀၅၀	၁၅၀၀၀	၄၀၀၀	၁၃၅၀၀	၁၄၅၀၀	၉၃၀၀	၁၂၅၀၀	၉၅၀	၉၃၀၀	၇၀၀၀	၅၅၀၀	၄၅၀၀	၅၃၀၀	၁၅၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၉၀၀၀	၂၃၅၀၀	
၉	ရန်ကုန်	၄၀၀၀		၅၈၀၀	၁၇၀၀၀	၅၇၀၀	၉၀၀၀	၃၂၀၀	၁၄၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၀၀၀၀	၁၃၀၀၀	၈၀၀	၇၅၀၀	၆၅၀၀	၆၀၀၀	၃၃၀၀	၅၅၀၀	၁၅၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၀၀၀၀	၃၀၀၀၀	၁၂၀၀၀
၁၀	ပုသိမ်	၃၇၅၀		၅၈၀၀	၁၆၀၀၀	၅၈၅၀	၅၅၀၀	၃၀၀၀	၁၅၀၀၀	၁၄၀၀၀	၅၅၀၀	၁၁၀၀၀	၃၃၀၀	၈၅၀၀	၆၅၀၀	၆၀၀၀	၃၀၀၀	၅၅၀၀	၁၅၀၀၀	၁၇၀၀၀	၁၇၀၀၀	၂၅၀၀၀	၉၀၀၀
၁၁	ဟားခါး	၇၅၀၀		၈၅၀၀	၁၉၅၀၀	-	၄၅၀၀၀	၆၀၀၀	၂၅၀၀၀			၄၀၀၀	၁၂၀၀		၁၁၅၀၀		၆၀၀၀	၆၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၅၀၀၀	၂၀၀၀၀		၂၂၀၀၀
၁၂	မုံရွာ	၃၇၀၀	၃၁၅၀	၆၄၀၀	၁၄၀၀၀	၆၄၅၀	၁၂၀၀၀	၂၂၀၀	၁၃၅၀၀	၁၂၀၀၀	၁၀၅၀၀	၄၀၀၀	၈၀၀	၇၂၀၀	၇၂၀၀	၅၅၀၀	၂၄၀၀	၄၅၀၀	၁၁၅၀၀	၁၇၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၀၀၀၀
၁၃	မန္တလေး	၄၇၀၀		၇၂၀၀	၁၄၀၀၀	၆၁၅၅	၁၀၀၀၀	၂၈၀၀	၁၄၀၀၀	၁၂၀၀၀	၈၀၀၀	၁၀၀၀၀	၈၀၀	၆၈၀၀	၆၅၀၀	၆၀၀၀	၃၀၀၀	၅၅၀၀	၁၆၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၀၀၀၀	၂၆၀၀၀	၁၄၀၀၀
၁၄	ပခုက္ကူ	၄၂၀၀		၆၃၀၀	၁၃၀၀၀	၆၀၀၀	၁၀၀၀၀	၂၀၀၀	၁၃၀၀၀	၁၃၀၀၀	၇၀၀၀	၉၅၀၀	၇၀၀	၇၅၀၀	၇၅၀၀	၅၅၀၀	၂၀၀၀	၅၀၀၀	၁၄၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၉၀၀၀	၂၀၀၀၀	၉၅၀၀
၁၅	မကွေး	၃၈၅၀		၇၅၅၀	၁၅၀၀၀	၆၀၀၀	၉၅၀၀	၂၅၀၀	၁၁၀၀၀	၁၃၀၀၀	၁၀၀၀၀	၇၀၀၀	၇၀၀	၆၅၀၀	၆၅၀၀	၃၇၀၀	၃၀၀၀	၅၀၀၀	၁၃၅၀၀	၁၄၀၀၀	၁၄၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၂၀၀၀
၁၆	ပြည်	၃၄၀၀		၆၀၀၀	၁၅၀၀၀	၅၇၅၀	၁၁၀၀၀	၃၀၀၀	၁၃၀၀၀	၁၄၀၀၀		၁၀၀၀၀	၆၀၀	၇၀၀၀	၆၅၀၀	၃၀၀၀	၃၀၀၀	၄၈၀၀	၁၅၀၀၀	၂၀၀၀၀	၁၆၀၀၀	၂၅၀၀၀	၁၃၀၀၀
၁၇	ပဲခူး	၃၃၀၀		၅၈၀၀	၁၄၀၀၀	၅၇၀၀	၆၅၀၀	၂၅၀၀	၁၁၀၀၀	၁၄၀၀၀	၆၀၀၀	၁၀၀၀၀	၄၅၀	၇၄၀၀	၆၁၀၀	၃၇၀၀	၂၃၀၀	၅၅၀၀	၁၂၀၀၀	၁၆၀၀၀	၁၅၀၀၀	၂၅၀၀၀	၇၀၀၀
၁၈	ပျဉ်းမနား	၃၈၀၀		၆၈၀၀	၁၅၀၀၀	၅၆၅၀	၁၂၅၀၀	၂၅၀၀	၁၂၅၀၀	၁၃၀၀၀	၇၀၀၀	၇၂၀၀	၅၅၀	၇၅၀၀	၆၀၀၀	၅၈၀၀	၃၀၀၀	၅၂၀၀	၁၃၂၀၀	၁၆၀၀၀	၁၈၀၀၀	၂၆၀၀၀	၁၀၀၀၀
၁၉	နေပြည်တော်	၃၈၀၀		၆၈၀၀	၁၅၀၀၀	၅၆၅၀	၁၂၅၀၀	၂၅၀၀	၁၂၅၀၀	၁၃၂၀၀	၇၂၀၀	၇၅၀၀	၅၅၀	၇၅၀၀	၆၀၀၀	၆၀၀၀	၃၂၀၀	၅၄၀၀	၁၃၅၀၀	၁၇၂၀၀	၁၈၀၀၀	၂၆၀၀၀	၁၀၀၀၀
၂၀	ကလေး	၃၆၀၀	၃၀၀၀		၁၅၀၀၀	၉၅၀၀	၂၅၀၀၀	၃၅၀၀	၁၁၀၀၀	၁၂၀၀၀	၆၀၀၀	၁၀၀၀၀	၁၂၀၀	၉၀၀၀	၈၀၀၀	၄၀၀၀	၄၀၀၀	၄၅၀၀	၁၉၀၀၀	၂၄၀၀၀	၂၄၀၀၀		၁၅၀၀၀

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအပေါ် စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းနှင့် သတင်းပို့ခြင်း ပြုလုပ်နိုင်

- ၁။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည်များကို စုံစမ်းမေးမြန်းရန်နှင့် သတင်းပို့ရန်တို့အတွက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့များ၏ အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်နိုင်ပါကြောင်း ထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်-
 - (က) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌရုံး (နေပြည်တော်)
 - (၁) ၀၆၇-၃၄၀၄၉၁၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၂၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၃၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၄၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၅၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၆၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၇၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၈၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၉၊ ၀၆၇-၃၄၀၅၀၀
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၀
 - (ခ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (နေပြည်တော်ကောင်စီ)
 - (၁) ၀၆၇-၄၅၅၀၄၈၊ ၀၆၇-၄၅၅၀၄၉
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၂
 - (ဂ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၇၁-၂၀၃၂၀၃၊ ၀၇၁-၂၀၃၂၀၄
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၇
 - (ဃ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၅၉-၂၀၂၄၀၃၊ ၀၅၉-၂၀၂၄၀၄
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၈
 - (င) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၅၂-၂၂၀၃၉၃၊ ၀၅၂-၂၂၀၃၉၄
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၉
 - (စ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မကွေးတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၆၃-၂၀၂၈၇၈၊ ၀၆၃-၂၀၂၈၇၉
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၀

- (ဆ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၂-၄၀၃၂၅၅၊ ၀၂-၄၀၃၂၅၆
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၁
- (ဇ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မွန်ပြည်နယ်)
 - (၁) ၀၅၇-၂၀၂၅၉၃၊ ၀၅၇-၂၀၂၅၉၄
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၂
- (ဈ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရခိုင်ပြည်နယ်)
 - (၁) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၇၊ ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၈
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၉
- (ည) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၁-၈၃၀၀၀၁၆၊ ၀၁-၈၃၀၀၀၁၇
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၄
- (ဋ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရှမ်းပြည်နယ်)
 - (၁) ၀၈၁-၂၀၂၄၅၄၊ ၀၈၁-၂၀၂၄၅၅
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၅
- (ဌ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၄၂-၂၀၂၅၉၃၊ ၀၄၂-၂၀၂၅၉၄
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၆

၂။ စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်း သတင်းပို့ခြင်းမဟုတ်ဘဲ အနှောင့်အယှက်ပေး ဆက်သွယ်လာသည့် တယ်လီဖုန်းနံပါတ်များကို မှတ်တမ်းတင်ကာ ယင်းဖုန်းဆင်းကတ်များကို ပိတ်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့

အမျိုးသမီးများကို အတင်းအကျပ် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရန် စတင်စုဆောင်းနေသည်ဟု သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော်၊ ဇွန် ၃ - ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရန်အတွက် အမျိုးသမီးများကို အတင်းအကျပ် စတင်စုဆောင်းနေကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို တရားမဝင်ပြည်ပျက်မီဒီယာများက မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

အဆိုပါ သတင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၏ ပြောကြားချက်အရ စစ်မှုထမ်းဆောင်ရန် အမျိုးသမီးများကို စတင်စုဆောင်းနေသည်မှာ မှန်ကန်မှုမရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

တရားမဝင်ပြည်ပျက်မီဒီယာများနှင့် နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို မလိုလားသူများက ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် နေ့မှစပြီး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် အထင်အမြင် လွဲမှားစေရန်အတွက် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် ကောလဟာလ သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိရာ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည်များကို နေ့စဉ်ထုတ် သတင်းစာများတွင် ဖော်ပြပေးလျက်ရှိပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့များ၏ ဖုန်းနံပါတ်များကို ဆက်သွယ်စုံစမ်း မေးမြန်းနိုင်ပါကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



ကျောပိုးမှ

ရယူကာ နာမည်ကောင်းရယူထားသူဖြစ်ပြီး ONE Championship နှင့် ပထမဆုံးလက်တွဲခြင်းဖြစ်သည်။ ONE Friday Fights-66 ပြိုင်ပွဲတွင် တွဲဆိုင်ရာပေါင်း ၁၂ ပွဲ ပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး သွေးသစ်ဝင်းလှိုင်နှင့် ခွန်ဆော့ပွဲကို ပွဲစဉ် (၅) အဖြစ် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

သောကြာနေ့များတွင် ကျင်းပမည့် ONE Friday Fights ပြိုင်ပွဲတွင်

မြန်မာ့ပိုက်တာအချို့ သွားရောက်ထိုးသတ်လျက်ရှိပြီး ယခုနောက်ပိုင်းတွင် နာမည်ကြီး မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့သမားတစ်ဦးဖြစ်သည့် စိုးလင်းဦး သွားရောက်ထိုးသတ်ကာ ရလဒ်ကောင်းများရယူနေသလို နာမည်ကျော် မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့သမားတစ်ဦးဖြစ်သည့် သွေးသစ်ဝင်းလှိုင်မှာလည်း ပထမဆုံး ထိုးသတ်မည်ဖြစ်သည်။

ညိုမြတ်သော်တာ

ဓာတ်ပုံ-ONE Championship

မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းမှူးချုပ်	- အောင်နိုင်ဦး
စာတည်းမှူး	- မြင့်စိုး
သတင်းထောက်မှူး	- ခင်ရတနာ
စာတည်းမှူး	- ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
တာဝန်ရှိသူ	- ခြူးစန္ဒီနွေ၊ တင်လင်းအောင်
စာတည်း	-
အကြီးတန်း	- ကျော်သူဝင်း၊ ဇော်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊ ဟိန်းထက်စော်၊ နေဝင်းထွန်း(၂)
သတင်းထောက်မှူး	-
အငယ်တန်း	- စော်စိုင်းအောင်၊ ဝေသူနွယ်၊ ခင်ဖြူစွေး
သတင်းထောက်မှူး	-
ဓာတ်ပုံ	- တင်စိုး
သတင်းထောက်	-
သုတေသန	- အိမ်ခင်နှင့် အဖွဲ့
စာပြင်	- အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
အိမ်မေးနှင့် အွန်လိုင်း	- သက်လှိုင်ဦးနှင့် အဖွဲ့
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ်	- (၀၁၀၉၃)
ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ်	- (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၊ ဓာတ်ပုံ ၀၆၇-၃၆၁၄၊ ရန်ကုန်ခွဲ- အမှတ်(၅)၊ နတ်မောက်လမ်း၊ သွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချို(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၈၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၇၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၀၄၊ စီစစ် ၀၁-၅၄၄၃၀၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၆၊ မြေကြီး ၀၁-၅၄၄၃၀၈၊ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၀၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၁၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၂၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၇၊ Fax ၀၁-၆၆၀၄၄၄

MYANMAR Digital News
Presented by NPE

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ		
၃ - ၆ - ၂၀၂၄		
စက်သုံးဆီ(လက်လီဈေးနှုန်းများ)		
စက်သုံးဆီ	(ရန်ကုန်)	(မန္တလေး)
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၃၃၀ ကျပ်	၂၄၁၀ ကျပ်
ပရီဗီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၃၈၀ ကျပ်	၂၄၅၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၂	၂၅၆၅ ကျပ်	၂၆၄၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၅	၂၆၆၅ ကျပ်	၂၇၄၀ ကျပ်
(Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်ရ မူလယူသည်)		
ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်		ညီညီ - စုစည်းသည်
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)
FMI	၉၀၀၀	၉၀၀၀
MTSH	၃၁၀၀	၁၇၆၀
MCB	၈၂၀၀	၈၁၀၀
FPB	၁၆၅၀	၁၆၅၀
TMH	၂၇၀၀	၂၇၀၀
EFR	၁၇၀၀	၁၇၅၀
AHPC	၄၇၀၀	၄၇၀၀
MAEPC	၂၄၀၀	၂၄၀၀
ရယ်ယာစောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	
	၂၃၈	၂၁၄၂၀၀၀
	၅၈၄၆	၅၄၆၀၀၀၀
	၁၀၃	၈၄၄၅၀၀
	၇၇၆	၁၂၈၂၅၀၀
	၆၆	၁၇၈၂၀၀
	၈၇၁	၁၅၀၃၈၀၀
	၄	၁၈၈၀၀
	၁၀၉၆	၂၆၅၅၅၅၀

* ကျောပိုးမှ

တိုက်စစ်ကစားသမား အမ်ဘာပေ၏ တရားဝင်မိတ်ဆက်ပွဲကို ယူရို ၂၀၂၄ မတိုင်မီ ပြုလုပ်သွားဖွယ်ရှိသည်။

၂၀၁၈ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဖလားဆုရှင် အမ်ဘာပေသည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် မိုနာကိုအသင်းမှ ကနဦး အငှားဖြင့် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ရောက်ရှိလာပြီးနောက် ၂၅ ရိုးသွင်းယူပေးထားပြီး အသင်း၏ ရိုးသွင်း အများဆုံး ကစားသမားအဖြစ် စံချိန်တင်ထားသူဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် ဘာနေပျူး၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အထိ စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် သဘောတူထားသည်။ ထို့ကြောင့် အမ်ဘာပေသည် တစ်နှစ်သက်တမ်းတိုးစာချုပ်ချုပ်ဆိုထားသော ခရိုအေးရှား ကွင်းလယ်ကစားသမား လူကားမိုဒရစ်နှင့် တွဲဖက်ကစားခွင့်ရတော့မည် ဖြစ်သည်။

အောင်စော်

သစ်ပင်နည်းလာ တို့ကမ္ဘာ၊ လွန်စွာပူအေး ဥတုဘေး

ပြည်ပနိုင်ငံရှိ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းများကို ပြည်တွင်း၌ တရားမဝင်ရောင်းချနေသူများအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူ

နေပြည်တော် ဇွန် ၃ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် ဝိသေသမာစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်အချို့မှာ ၎င်းတို့၏ကိုယ်ကျိုးစီးပွားကိုသာ ရှေးရှုပြီး နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေး၊ ငွေကြေးဈေးကွက် ကမောက်ကမဖြစ်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ပြည်ပနိုင်ငံရှိ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းများကို ပြည်တွင်း၌ တရားမဝင် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာများမှ ဆွဲဆောင်စည်းရုံးရောင်းချခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည့်အတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းများမှ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

စုံစမ်းဖော်ထုတ်ချက်များအရ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပုဇွန်တောင်မြို့နယ် (၅၁) လမ်းအထက် အမှတ် (၁၅၅/၁၅၅) (၈)လွှာ၌ ရုံးခန်းဖွင့်လှစ်ထားသည့် Minn Thu ကုမ္ပဏီမှ ဒါရိုက်တာ ဦးအောင်ကျော်ထွန်းနှင့် အထွေထွေမန်နေဂျာ ဦးမင်းသုကျော်တို့ နှစ်ဦးသည် ထိုင်းနိုင်ငံမှ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းများအား ပြည်တွင်း၌ တရားမဝင် ရောင်းချလျက်ရှိ

ကြောင်းသိရှိရသည့်အတွက် လုံခြုံရေး အဖွဲ့အစည်းများမှ ကုမ္ပဏီတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဆက်စပ်တရားခံများအား ခေါ်ယူစစ်ဆေးခဲ့သည်။

စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်များအရ Minn Thu ကုမ္ပဏီမှ ဒါရိုက်တာ ဦးအောင်ကျော်ထွန်းနှင့် အထွေထွေမန်နေဂျာ ဦးမင်းသုကျော် (ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်) တို့သည် ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်မြို့ရှိ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းများအား ပြည်တွင်း၌ တရားမဝင် ရောင်းချရန် သက်ဆိုင်ရာသို့ သတင်းပေးပို့ခွင့်ပြုချက်ရယူခြင်းမရှိဘဲ အရောင်းပြပွဲများကို ရန်ကုန်မြို့ ဆီဒိုးနားဟိုတယ်၌ နှစ်ကြိမ်တိုင်တိုင် ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ထို့အပြင်ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းဝယ်ယူသူများက ပေးမူသည့် မြန်မာကျပ်ငွေများကို လက်ခံရယူပြီး ထိုင်းနိုင်ငံသို့ တရားမဝင် ဟွန်ဒိုလုပ်ငန်းများမှ ငွေကြေးများ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ်တွေ့ရှိရသည်။

ထို့အပြင် Minn Thu ကုမ္ပဏီမှ ရောင်းချခဲ့သည့် ပြည်ပနိုင်ငံရှိ တိုက်ခန်းများကို တရားမဝင် ဝယ်ယူထားသည့် ဦးနေမျိုးဟန်၊ ဦးမင်းထွန်းနှင့် ဒေါ်မြတ်မြတ်မွန် တို့ သုံးဦးသည် မြန်မာနိုင်ငံတော်

တရားမဝင် ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းရောင်းချခဲ့သည့် Minn Thu ကုမ္ပဏီမှ တရားခံ (၂) ဦး



အောင်ကျော်ထွန်း
(ဒါရိုက်တာ)



မင်းသုကျော်
(ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်)
(အထွေထွေမန်နေဂျာ)

ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ ထိုင်းနိုင်ငံရှိဘဏ်များ၌ တရားမဝင်ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ၎င်းတို့၏ ဘဏ်ငွေစာရင်းများမှ တစ်ဆင့် တိုက်ခန်းဖိုးငွေကြေးများ လွှဲပြောင်းပေးချေခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ်တွေ့ရှိရသည်။

သို့ဖြစ်၍ ပြည်ပနိုင်ငံရှိ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းများအား တရားမဝင် ရောင်းချခြင်းနှင့် တရားမဝင်ဟွန်ဒိုလုပ်ငန်းမှ ငွေကြေးလွှဲပြောင်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သူ Minn Thu ကုမ္ပဏီမှ တရားခံ ဒါရိုက်တာ ဦးအောင်ကျော်ထွန်းနှင့် အထွေ

ပြည်ပနိုင်ငံများရှိ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းများကို တရားမဝင် ပြည်ပဘဏ်ငွေစာရင်းများဖွင့်လှစ်၍ ဝယ်ယူထားသည့် တရားခံများ



နေမျိုးဟန်



မင်းထွန်း



မြတ်မြတ်မွန်

ထို့အပြင် ပြည်ပနိုင်ငံများရှိ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းများအား Online အရောင်းအဝယ် ပြုလုပ်နေသူမှ တစ်ဆင့် တရားမဝင် ရောင်းချနေသည့် အခြားကုမ္ပဏီများနှင့် ဝယ်ယူသူများအား ဆက်လက် လျှို့ဝှက်စွာ သတင်းပေးပို့ပါရန် စိစစ်ဖော်ထုတ် အရေးယူဆောင် အသိပေး သတင်း ထုတ်ပြန် ရွက်သွားမည်ဖြစ်သဖြင့် မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် ထိုကဲ့သို့ သတင်းစဉ်

နေပြည်တော်နည်းပညာတက္ကသိုလ် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် သင်တန်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိ

ဧမ္မာသီရိ ဇွန် ၃ သင်တန်းများ၏ ဒုတိယနှစ်ဝက် သင်တန်းများကို ယနေ့တွင် စတင် ဖွင့်လှစ်သင်ကြားရာ ဌာန နေပြည်တော် နည်းပညာ တက္ကသိုလ် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာ သင်နှစ် ပထမနှစ်နှင့် ဒုတိယနှစ် (၁၇ကြိမ်) အင်ဂျင်နီယာနှင့် ဗိသုကာသင်တန်းများ၏ ဒုတိယနှစ်ဝက်သင်တန်းများတွင် ပထမနှစ်နှင့် ဒုတိယနှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာ သင်ကြားလျက်ရှိကြသည်။ အဆိုပါ နေပြည်တော်

နည်းပညာတက္ကသိုလ်ကို ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ်တွင် စတင် ဖွင့်လှစ်ရာ ယခု ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်၊ ပထမနှစ်နှင့် ဒုတိယနှစ် (၁၇ကြိမ်) အင်ဂျင်နီယာနှင့် ဗိသုကာသင်တန်းများ၏ ဒုတိယနှစ်ဝက်သင်တန်းများတွင် ပထမနှစ်နှင့် ဒုတိယနှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက် လျက်ရှိပြီး ဖြို့ပြအင်ဂျင်နီယာ ဘာသာရပ်၊ အီလက်ထရောနစ် အင်ဂျင်နီယာဘာသာရပ်၊ လျှပ်စစ် စွမ်းအား အင်ဂျင်နီယာဘာသာရပ်၊ စက်မှုအင်ဂျင်နီယာ ဘာသာရပ်၊ ကွန်ပျူတာ အင်ဂျင်နီယာနှင့် သတင်းအချက်အလက် နည်း

ပညာဘာသာရပ်၊ ဗိသုကာဘာသာရပ်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးအင်ဂျင်နီယာ ဘာသာရပ်များ သင်ကြားပေး လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးတွင် လိုအပ်သည့် အရည် အသွေးမြင့် လူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ်များကို မွေးထုတ်ပေးနိုင် မည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် လိုအပ်သည့် အင်ဂျင်နီယာ ပညာ ရှင်များကို ပိုမိုမွေးထုတ်လေ့ကျင့် ပေးနိုင်ခြင်း၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးနှင့် ပြည်သူများ၏ လူမှု စီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြုစေနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ဟိန်းသုအောင် (ပြန်/ဆက်)



မိုင်းယန်းမြို့နယ်၌ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၃ အမှုမှာ ၃.၆.၂၀၂၄ ရက်နေ့ ၁၀:၁၅ အချိန်တွင် ရှမ်းရွှေ၊ မိုင်းယန်းခရိုင်၊ မိုင်းယန်းမြို့နယ်၊ ရှမ်းစခန်းမှ နယ်ထိန်းခေါင်းဆောင် ဒုရဲအုပ် တင်ငွေထွန်းနှင့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းအရ မိုင်းယန်းမြို့နယ် ဟော်ကန်ရပ်ကွက်ရှိ စိုင်းရဲဝင်းအောင်၏ တောင်ယာတဲအတွင်း ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ စိုင်းရဲဝင်းအောင်အား တဲအတွင်းတွေ့ရှိရပြီး စစ်ဆေးရှာဖွေရာ ၎င်းလွယ်ထားသည့် အဝါရောင် အောက်ခံပေါ်တွင် ရောက်စုံပန်းပွင့်ပုံများပါ ရှမ်းလွယ်အိတ်အတွင်းမှ အပြာရောင် ကပ်ခွာ တိတ်အတွင်းထည့်လျက် WY စာတမ်းပါ ပန်းရောင်စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြား ၁၉၅ ပြား၊ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၃၆၅၀၀ ခန့်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်းချရငွေပျာ ယူဆရသည့် ငွေစက္ကူရေရာ ၈၆၀၀၀ ကျပ်တို့အား ရှာဖွေတွေ့ရှိသဖြင့် စိုင်းရဲဝင်းအောင်အား မိုင်းယန်းမြို့နယ်၊ ရှမ်းစခန်း၌ အမှု ဖွင့်လှစ်ပြီး ရဲအုပ်စိန်အေးမှ အမှုစစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား

တာမွေမြို့နယ် နားမကြားသောကလေးများကျောင်း(ရန်ကုန်)၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာသင်ကြားလျက်ရှိ

တာမွေ ဇွန် ၃ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တာမွေ မြို့နယ်ရှိ နားမကြားသောကလေး များကျောင်း (ရန်ကုန်) ၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာ အဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအား ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် သင်ရိုးညွှန်း တမ်းများနှင့်အညီ လက်သင်္ကေတ ပြ ဘာသာစကားဖြင့် ဇွန် ၃ ရက် မှစ၍ ပညာသင်ကြားပေးလျက် ရှိသည်။

အဆိုပါ တာမွေမြို့နယ်ရှိ နားမကြားသော ကလေးများ ကျောင်း (ရန်ကုန်) ၌ အခြေခံပညာ

အဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာ သင်ကြားနေမှု အခြေအနေများ ကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ သက်ဆိုင် ရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံ ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ပြီး လိုအပ်သည် များ ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ပေးသည်။

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် တွင် ကျောင်းသား ၄၂ ဦးနှင့် ကျောင်းသူ ၂၆ ဦး စုစုပေါင်း ၆၈ ဦးကို လက်သင်္ကေတပြ ဘာသာ စကားဖြင့် ပညာသင်ကြားပေး လျက်ရှိပြီး ကျောင်းအပ်လက်ခံ

ခြင်းများကိုလည်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ယခု ပညာသင်နှစ်မှစတင်၍ သူငယ်တန်း(KG)မှ (GRADE-6) အထိ တိုးမြှင့်ပညာသင်ကြားပေး နိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် အနယ်နယ် အရပ်ရပ်မှ လာရောက်ပညာ သင်ကြားသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ နေရာထိုင်ခင်း အဆင်ပြေစေရေးအတွက်လည်း ညအိမ်ဆောင်များအား စီစဉ် ဆောင်ရွက် ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

နိုင်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)



- အင်တာနက်ပေါ်တွင် သတင်းတု၊ သတင်း မှားများ လွှင့်တင်ခြင်း၊ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေး မှုနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသည့် မဖွယ်ရာမှတ်တမ်း ပုံများ၊ ဗီဒီယိုများအား ဖြန့်ဝေခြင်း၊ အခကြေးငွေဖြင့် ရောင်းချခြင်းများသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင် ပါသည်။
- အွန်လိုင်းလောင်းကစား ကြော်ငြာများ လက်ခံကြော်ငြာပေးခြင်းသည် တည်ဆဲ ဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။

အမည်ပြောင်း
အင်စီနီမြို့နယ်၊ Students' Target Grade-9 ဖြေဆိုနိုင်သော ဦးဆန်းနိုင် ၁/၂၀၈၀ (နိုင်) ၀၁၁၀၇၆ ၏ သား မောင်ခင်ဇော်နှင့် အား ယနေ့မှ စ၍ မောင်အောင်ခင်ပိုင် ကို ပြောင်းလဲအပ်ဆိုပါရန်။
မောင်အောင်ခင်ပိုင်

ဖခင်အမည်မှန်
မင်းဘူးမြို့၊ အခြေမပြည့် အထက်တန်းကျောင်း (၅) မြို့မ Grade-4မှ မမျိုးမြတ်သူ၏ ဖခင် ဦးမင်းမြတ်၏ အမည်မှန်မှာ ဦးမောင်ခင်မြတ် ဝါ/မောင်ခင်မြတ် ဖြစ်ပါကြောင်း။
ဦးမောင်ခင်မြတ်

ဖခင်အမည်မှန်
ဝေါမြို့နယ်၊ အထက (မိုးစံလမ်း) ကျောင်း၊ Grade-3 မှ မောင်ခင်မင်းစိုး၊ Grade-9 မောင်ခင်ခင်၊ Grade-12 မှ မောင်ခင်ခင်အောင်တို့၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးသက်လွင် ၇/၀မန(နိုင်) ၀၉၀၉၄၄ ဖြစ်ပါကြောင်း။
ဦးသက်လွင်

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာခြင်း
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၈) လူနေရပ်ကွက်အမှတ်(၈) ဦးညွန့်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၄၂/က) မြေကွက်အမှတ် (၂၀) ဝါ/မောင်ခင်မင်းစိုး (၂၀၈၀ x ၆၀) မေပိုင်အခြေအနေဖြင့် အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀) ဂရုမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော (၂)ထပ်မြေ(၂) (၂) တိုက်အောက်အောက်လုံးအပေါ်တွင် အောက်အောက်လုံးအောက် အောက်စစ် စာချုပ်များဖြင့် တရားဝင်လုပ်ကိုင်ထား ပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်ခင်စန်း (၁/၂၀မန(နိုင်) ၀၉၀၈၂၂) မှ မိမိသားလျှင် အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံလျက် ကျွန်ုပ် မိတ်ဆွေတော် စကားစစ်လမ်းရာ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းအတွက် အရောင်း အဝယ်ပြုလုပ်သောအခန်းကဏ္ဍတွင် တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်အဖြစ်ပေးပေး ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇) ရက် အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား (မူရင်း) မှားယွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံလာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ပြီးမြောက် အောင်မြင်သည်အထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်သူ- လွှဲအပ်သူနိကြားချက်အရ-
ဒေါ်စုစုမေအောင်
(၁/၂၄၂က(နိုင်) ၀၉၀၈၂၄) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၃၆၀) အမှတ်-၅၀၊ အထိမ်းအမှတ်-၆(၆)၊ ဘဏ်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖန်း-၀၉-၅၂၂၄၄၄၆

ရခိုင်ပြည်နယ်စီးသတ်ဦးစီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခြင်း
၁။ ရခိုင်ပြည်နယ်စီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးစနစ်တွင် အောက်ဖော်ပြပါ စီးသတ်စက်ပစ္စည်းကိရိယာများနှင့် ရှာဖွေ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းကိရိယာများအား မြန်မာနိုင်ငံသား လုပ်ငန်းရှင် များသို့ မြန်မာ့ကုမ္ပဏီဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ခါ တင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ် အပ်ပါသည်။
(က) မီးမြှေးသတ်ရေးလုပ်ငန်းသုံး ပစ္စည်းကိရိယာ (၅) မျိုး
(ခ) ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းသုံး ပစ္စည်းကိရိယာ (၃) မျိုး
(ဂ) Command & Control Centre (၁) မျိုး
၂။ တင်ခါလျှောက်လွှာ - ၃၁-၅-၂၀၂၄ရက်၊ ရောင်းချခွင့်ရရှိ - ရုံးချိန်အတွင်း၊
၃။ တင်ခါတင်သွင်းရန် - ၃၁-၆-၂၀၂၄ရက်၊ နောက်ဆုံးရက်/အချိန် - ညနေပိုင်း ၃၀၃၀ရက်၊
၄။ တင်ခါပုံစံရောင်းချခွင့်အရောင်း - ပြည်နယ်စီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ၊ တင်ခါတင်သွင်းရန်လိပ်စာ - မေလွှတ်ပေး။
ဘေးလုံကုန်ကြမ်းကုန်စစ်ဆေးရေးဌာန၊ ရခိုင်ပြည်နယ် စီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဖန်း-၀၉-၈၉၀၉၆၇၇၇၁၊ ၀၉-၆၉၃၃၁၃၄၄၄ တို့သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
တင်ခါလက်ခံရေးရုံးစစ်ဆေးကော်မတီ

ကြော်ငြာစာ
မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတန်းမြို့နယ်၊ ဆရာတင်ပိုင်ရပ်ကွက်၊ အထက်အမှတ် ၁၁-၂၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၃၇)၊ (၄၇)၊ (၅၇)၊ (၆၇)၊ (၇၇)၊ (၈၇)၊ (၉၇)၊ (၁၀၇)၊ (၁၁၇)၊ (၁၂၇)၊ (၁၃၇)၊ (၁၄၇)၊ (၁၅၇)၊ (၁၆၇)၊ (၁၇၇)၊ (၁၈၇)၊ (၁၉၇)၊ (၂၀၇)၊ (၂၁၇)၊ (၂၂၇)၊ (၂၃၇)၊ (၂၄၇)၊ (၂၅၇)၊ (၂၆၇)၊ (၂၇၇)၊ (၂၈၇)၊ (၂၉၇)၊ (၃၀၇)၊ (၃၁၇)၊ (၃၂၇)၊ (၃၃၇)၊ (၃၄၇)၊ (၃၅၇)၊ (၃၆၇)၊ (၃၇၇)၊ (၃၈၇)၊ (၃၉၇)၊ (၄၀၇)၊ (၄၁၇)၊ (၄၂၇)၊ (၄၃၇)၊ (၄၄၇)၊ (၄၅၇)၊ (၄၆၇)၊ (၄၇၇)၊ (၄၈၇)၊ (၄၉၇)၊ (၅၀၇)၊ (၅၁၇)၊ (၅၂၇)၊ (၅၃၇)၊ (၅၄၇)၊ (၅၅၇)၊ (၅၆၇)၊ (၅၇၇)၊ (၅၈၇)၊ (၅၉၇)၊ (၆၀၇)၊ (၆၁၇)၊ (၆၂၇)၊ (၆၃၇)၊ (၆၄၇)၊ (၆၅၇)၊ (၆၆၇)၊ (၆၇၇)၊ (၆၈၇)၊ (၆၉၇)၊ (၇၀၇)၊ (၇၁၇)၊ (၇၂၇)၊ (၇၃၇)၊ (၇၄၇)၊ (၇၅၇)၊ (၇၆၇)၊ (၇၇၇)၊ (၇၈၇)၊ (၇၉၇)၊ (၈၀၇)၊ (၈၁၇)၊ (၈၂၇)၊ (၈၃၇)၊ (၈၄၇)၊ (၈၅၇)၊ (၈၆၇)၊ (၈၇၇)၊ (၈၈၇)၊ (၈၉၇)၊ (၉၀၇)၊ (၉၁၇)၊ (၉၂၇)၊ (၉၃၇)၊ (၉၄၇)၊ (၉၅၇)၊ (၉၆၇)၊ (၉၇၇)၊ (၉၈၇)၊ (၉၉၇)၊ (၁၀၇၇)၊ (၁၁၇၇)၊ (၁၂၇၇)၊ (၁၃၇၇)၊ (၁၄၇၇)၊ (၁၅၇၇)၊ (၁၆၇၇)၊ (၁၇၇၇)၊ (၁၈၇၇)၊ (၁၉၇၇)၊ (၂၀၇၇)၊ (၂၁၇၇)၊ (၂၂၇၇)၊ (၂၃၇၇)၊ (၂၄၇၇)၊ (၂၅၇၇)၊ (၂၆၇၇)၊ (၂၇၇၇)၊ (၂၈၇၇)၊ (၂၉၇၇)၊ (၃၀၇၇)၊ (၃၁၇၇)၊ (၃၂၇၇)၊ (၃၃၇၇)၊ (၃၄၇၇)၊ (၃၅၇၇)၊ (၃၆၇၇)၊ (၃၇၇၇)၊ (၃၈၇၇)၊ (၃၉၇၇)၊ (၄၀၇၇)၊ (၄၁၇၇)၊ (၄၂၇၇)၊ (၄၃၇၇)၊ (၄၄၇၇)၊ (၄၅၇၇)၊ (၄၆၇၇)၊ (၄၇၇၇)၊ (၄၈၇၇)၊ (၄၉၇၇)၊ (၅၀၇၇)၊ (၅၁၇၇)၊ (၅၂၇၇)၊ (၅၃၇၇)၊ (၅၄၇၇)၊ (၅၅၇၇)၊ (၅၆၇၇)၊ (၅၇၇၇)၊ (၅၈၇၇)၊ (၅၉၇၇)၊ (၆၀၇၇)၊ (၆၁၇၇)၊ (၆၂၇၇)၊ (၆၃၇၇)၊ (၆၄၇၇)၊ (၆၅၇၇)၊ (၆၆၇၇)၊ (၆၇၇၇)၊ (၆၈၇၇)၊ (၆၉၇၇)၊ (၇၀၇၇)၊ (၇၁၇၇)၊ (၇၂၇၇)၊ (၇၃၇၇)၊ (၇၄၇၇)၊ (၇၅၇၇)၊ (၇၆၇၇)၊ (၇၇၇၇)၊ (၇၈၇၇)၊ (၇၉၇၇)၊ (၈၀၇၇)၊ (၈၁၇၇)၊ (၈၂၇၇)၊ (၈၃၇၇)၊ (၈၄၇၇)၊ (၈၅၇၇)၊ (၈၆၇၇)၊ (၈၇၇၇)၊ (၈၈၇၇)၊ (၈၉၇၇)၊ (၉၀၇၇)၊ (၉၁၇၇)၊ (၉၂၇၇)၊ (၉၃၇၇)၊ (၉၄၇၇)၊ (၉၅၇၇)၊ (၉၆၇၇)၊ (၉၇၇၇)၊ (၉၈၇၇)၊ (၉၉၇၇)၊ (၁၀၇၇၇)၊ (၁၁၇၇၇)၊ (၁၂၇၇၇)၊ (၁၃၇၇၇)၊ (၁၄၇၇၇)၊ (၁၅၇၇၇)၊ (၁၆၇၇၇)၊ (၁၇၇၇၇)၊ (၁၈၇၇၇)၊ (၁၉၇၇၇)၊ (၂၀၇၇၇)၊ (၂၁၇၇၇)၊ (၂၂၇၇၇)၊ (၂၃၇၇၇)၊ (၂၄၇၇၇)၊ (၂၅၇၇၇)၊ (၂၆၇၇၇)၊ (၂၇၇၇၇)၊ (၂၈၇၇၇)၊ (၂၉၇၇၇)၊ (၃၀၇၇၇)၊ (၃၁၇၇၇)၊ (၃၂၇၇၇)၊ (၃၃၇၇၇)၊ (၃၄၇၇၇)၊ (၃၅၇၇၇)၊ (၃၆၇၇၇)၊ (၃၇၇၇၇)၊ (၃၈၇၇၇)၊ (၃၉၇၇၇)၊ (၄၀၇၇၇)၊ (၄၁၇၇၇)၊ (၄၂၇၇၇)၊ (၄၃၇၇၇)၊ (၄၄၇၇၇)၊ (၄၅၇၇၇)၊ (၄၆၇၇၇)၊ (၄၇၇၇၇)၊ (၄၈၇၇၇)၊ (၄၉၇၇၇)၊ (၅၀၇၇၇)၊ (၅၁၇၇၇)၊ (၅၂၇၇၇)၊ (၅၃၇၇၇)၊ (၅၄၇၇၇)၊ (၅၅၇၇၇)၊ (၅၆၇၇၇)၊ (၅၇၇၇၇)၊ (၅၈၇၇၇)၊ (၅၉၇၇၇)၊ (၆၀၇၇၇)၊ (၆၁၇၇၇)၊ (၆၂၇၇၇)၊ (၆၃၇၇၇)၊ (၆၄၇၇၇)၊ (၆၅၇၇၇)၊ (၆၆၇၇၇)၊ (၆၇၇၇၇)၊ (၆၈၇၇၇)၊ (၆၉၇၇၇)၊ (၇၀၇၇၇)၊ (၇၁၇၇၇)၊ (၇၂၇၇၇)၊ (၇၃၇၇၇)၊ (၇၄၇၇၇)၊ (၇၅၇၇၇)၊ (၇၆၇၇၇)၊ (၇၇၇၇၇)၊ (၇၈၇၇၇)၊ (၇၉၇၇၇)၊ (၈၀၇၇၇)၊ (၈၁၇၇၇)၊ (၈၂၇၇၇)၊ (၈၃၇၇၇)၊ (၈၄၇၇၇)၊ (၈၅၇၇၇)၊ (၈၆၇၇၇)၊ (၈၇၇၇၇)၊ (၈၈၇၇၇)၊ (၈၉၇၇၇)၊ (၉၀၇၇၇)၊ (၉၁၇၇၇)၊ (၉၂၇၇၇)၊ (၉၃၇၇၇)၊ (၉၄၇၇၇)၊ (၉၅၇၇၇)၊ (၉၆၇၇၇)၊ (၉၇၇၇၇)၊ (၉၈၇၇၇)၊ (၉၉၇၇၇)၊ (၁၀၇၇၇၇)၊ (၁၁၇၇၇၇)၊ (၁၂၇၇၇၇)၊ (၁၃၇၇၇၇)၊ (၁၄၇၇၇၇)၊ (၁၅၇၇၇၇)၊ (၁၆၇၇၇၇)၊ (၁၇၇၇၇၇)၊ (၁၈၇၇၇၇)၊ (၁၉၇၇၇၇)၊ (၂၀၇၇၇၇)၊ (၂၁၇၇၇၇)၊ (၂၂၇၇၇၇)၊ (၂၃၇၇၇၇)၊ (၂၄၇၇၇၇)၊ (၂၅၇၇၇၇)၊ (၂၆၇၇၇၇)၊ (၂၇၇၇၇၇)၊ (၂၈၇၇၇၇)၊ (၂၉၇၇၇၇)၊ (၃၀၇၇၇၇)၊ (၃၁၇၇၇၇)၊ (၃၂၇၇၇၇)၊ (၃၃၇၇၇၇)၊ (၃၄၇၇၇၇)၊ (၃၅၇၇၇၇)၊ (၃၆၇၇၇၇)၊ (၃၇၇၇၇၇)၊ (၃၈၇၇၇၇)၊ (၃၉၇၇၇၇)၊ (၄၀၇၇၇၇)၊ (၄၁၇၇၇၇)၊ (၄၂၇၇၇၇)၊ (၄၃၇၇၇၇)၊ (၄၄၇၇၇၇)၊ (၄၅၇၇၇၇)၊ (၄၆၇၇၇၇)၊ (၄၇၇၇၇၇)၊ (၄၈၇၇၇၇)၊ (၄၉၇၇၇၇)၊ (၅၀၇၇၇၇)၊ (၅၁၇၇၇၇)၊ (၅၂၇၇၇၇)၊ (၅၃၇၇၇၇)၊ (၅၄၇၇၇၇)၊ (၅၅၇၇၇၇)၊ (၅၆၇၇၇၇)၊ (၅၇၇၇၇၇)၊ (၅၈၇၇၇၇)၊ (၅၉၇၇၇၇)၊ (၆၀၇၇၇၇)၊ (၆၁၇၇၇၇)၊ (၆၂၇၇၇၇)၊ (၆၃၇၇၇၇)၊ (၆၄၇၇၇၇)၊ (၆၅၇၇၇၇)၊ (၆၆၇၇၇၇)၊ (၆၇၇၇၇၇)၊ (၆၈၇၇၇၇)၊ (၆၉၇၇၇၇)၊ (၇၀၇၇၇၇)၊ (၇၁၇၇၇၇)၊ (၇၂၇၇၇၇)၊ (၇၃၇၇၇၇)၊ (၇၄၇၇၇၇)၊ (၇၅၇၇၇၇)၊ (၇၆၇၇၇၇)၊ (၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၈၇၇၇၇)၊ (၇၉၇၇၇၇)၊ (၈၀၇၇၇၇)၊ (၈၁၇၇၇၇)၊ (၈၂၇၇၇၇)၊ (၈၃၇၇၇၇)၊ (၈၄၇၇၇၇)၊ (၈၅၇၇၇၇)၊ (၈၆၇၇၇၇)၊ (၈၇၇၇၇၇)၊ (၈၈၇၇၇၇)၊ (၈၉၇၇၇၇)၊ (၉၀၇၇၇၇)၊ (၉၁၇၇၇၇)၊ (၉၂၇၇၇၇)၊ (၉၃၇၇၇၇)၊ (၉၄၇၇၇၇)၊ (၉၅၇၇၇၇)၊ (၉၆၇၇၇၇)၊ (၉၇၇၇၇၇)၊ (၉၈၇၇၇၇)၊ (၉၉၇၇၇၇)၊ (၁၀၇၇၇၇၇)၊ (၁၁၇၇၇၇၇)၊ (၁၂၇၇၇၇၇)၊ (၁၃၇၇၇၇၇)၊ (၁၄၇၇၇၇၇)၊ (၁၅၇၇၇၇၇)၊ (၁၆၇၇၇၇၇)၊ (၁၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၈၇၇၇၇၇)၊ (၁၉၇၇၇၇၇)၊ (၂၀၇၇၇၇၇)၊ (၂၁၇၇၇၇၇)၊ (၂၂၇၇၇၇၇)၊ (၂၃၇၇၇၇၇)၊ (၂၄၇၇၇၇၇)၊ (၂၅၇၇၇၇၇)၊ (၂၆၇၇၇၇၇)၊ (၂၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၈၇၇၇၇၇)၊ (၂၉၇၇၇၇၇)၊ (၃၀၇၇၇၇၇)၊ (၃၁၇၇၇၇၇)၊ (၃၂၇၇၇၇၇)၊ (၃၃၇၇၇၇၇)၊ (၃၄၇၇၇၇၇)၊ (၃၅၇၇၇၇၇)၊ (၃၆၇၇၇၇၇)၊ (၃၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၈၇၇၇၇၇)၊ (၃၉၇၇၇၇၇)၊ (၄၀၇၇၇၇၇)၊ (၄၁၇၇၇၇၇)၊ (၄၂၇၇၇၇၇)၊ (၄၃၇၇၇၇၇)၊ (၄၄၇၇၇၇၇)၊ (၄၅၇၇၇၇၇)၊ (၄၆၇၇၇၇၇)၊ (၄၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၈၇၇၇၇၇)၊ (၄၉၇၇၇၇၇)၊ (၅၀၇၇၇၇၇)၊ (၅၁၇၇၇၇၇)၊ (၅၂၇၇၇၇၇)၊ (၅၃၇၇၇၇၇)၊ (၅၄၇၇၇၇၇)၊ (၅၅၇၇၇၇၇)၊ (၅၆၇၇၇၇၇)၊ (၅၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၈၇၇၇၇၇)၊ (၅၉၇၇၇၇၇)၊ (၆၀၇၇၇၇၇)၊ (၆၁၇၇၇၇၇)၊ (၆၂၇၇၇၇၇)၊ (၆၃၇၇၇၇၇)၊ (၆၄၇၇၇၇၇)၊ (၆၅၇၇၇၇၇)၊ (၆၆၇၇၇၇၇)၊ (၆၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၈၇၇၇၇၇)၊ (၆၉၇၇၇၇၇)၊ (၇၀၇၇၇၇၇)၊ (၇၁၇၇၇၇၇)၊ (၇၂၇၇၇၇၇)၊ (၇၃၇၇၇၇၇)၊ (၇၄၇၇၇၇၇)၊ (၇၅၇၇၇၇၇)၊ (၇၆၇၇၇၇၇)၊ (၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၈၇၇၇၇၇)၊ (၇၉၇၇၇၇၇)၊ (၈၀၇၇၇၇၇)၊ (၈၁၇၇၇၇၇)၊ (၈၂၇၇၇၇၇)၊ (၈၃၇၇၇၇၇)၊ (၈၄၇၇၇၇၇)၊ (၈၅၇၇၇၇၇)၊ (၈၆၇၇၇၇၇)၊ (၈၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၈၇၇၇၇၇)၊ (၈၉၇၇၇၇၇)၊ (၉၀၇၇၇၇၇)၊ (၉၁၇၇၇၇၇)၊ (၉၂၇၇၇၇၇)၊ (၉၃၇၇၇၇၇)၊ (၉၄၇၇၇၇၇)၊ (၉၅၇၇၇၇၇)၊ (၉၆၇၇၇၇၇)၊ (၉၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၈၇၇၇၇၇)၊ (၉၉၇၇၇၇၇)၊ (၁၀၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၁၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၂၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၃၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၄၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၅၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၆၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၈၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၉၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၀၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၁၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၂၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၃၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၄၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၅၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၆၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၈၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၉၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၀၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၁၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၂၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၃၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၄၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၅၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၆၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၈၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၉၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၀၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၁၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၂၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၃၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၄၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၅၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၆၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၈၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၉၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၀၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၁၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၂၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၃၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၄၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၅၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၆၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၈၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၉၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၀၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၁၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၂၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၃၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၄၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၅၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၆၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၈၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၉၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၀၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၁၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၂၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၃၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၄၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၅၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၆၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၈၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၉၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၀၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၁၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၂၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၃၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၄၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၅၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၆၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၈၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၉၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၀၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၁၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၂၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၃၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၄၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၅၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၆၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၈၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၉၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၀၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၁၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၂၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၃၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၄၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၅၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၆၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၈၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၉၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၀၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၁၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၂၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၃၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၄၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၅၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၆၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၈၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၉၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၀၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၁၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၂၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၃၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၄၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၅၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၆၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၈၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၉၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၀၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၁၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၂၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၃၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၄၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၅၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၆၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၈၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၄၉၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၀၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၁၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၂၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၃၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၄၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၅၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၆၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၈၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၅၉၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၀၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၁၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၂၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၃၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၄၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၅၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၆၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၈၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၆၉၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၀၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၁၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၂၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၃၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၄၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၅၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၆၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၈၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၇၉၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၀၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၁၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၂၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၃၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၄၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၅၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၆၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၈၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၈၉၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၀၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၁၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၂၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၃၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၄၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၅၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၆၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၈၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၉၉၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၀၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၁၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၂၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၃၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၄၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၅၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၆၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၇၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၈၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၁၉၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၀၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၁၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၂၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၃၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၄၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၅၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၆၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၇၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၈၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၂၉၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၀၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၁၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၂၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၃၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၄၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၅၇၇၇၇၇၇၇၇)၊ (၃၆၇၇

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မထွိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့် တင်ပို့ရေး။
- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ လက်ရှိနိုင်ငံတော်ကြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့်လုံခြုံရေးကို အဘက်ဘက်က ပျက်ယွင်းအောင် လုပ်ဆောင်နေသော အဖျက်လုပ်ငန်းများကို ကာကွယ်လျက်ရှိသည့် တပ်မတော်သားများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ရှေ့တန်းကျကျ ရဲဝံ့စွန့်စားစွာ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုများသည် သမိုင်းဝင် လုပ်ရပ်များဖြစ် ...

(တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၄ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၃၁ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီအစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၄)တွင် ရှင်းလင်းတင်ပြမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ပြည်တွင်းနိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းမြင့်တက်အောင် ပြုလုပ်နေသူများကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူ

နေပြည်တော် ဇွန် ၃
နိုင်ငံတော်အစိုးရက နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဝိသမလောဘသားများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အနှောင့်အယှက် အဟန့်အတားဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ပြည်တွင်းနိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း မတည်မငြိမ်ဖြစ်စေရန် လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် ဝါဒဖြန့်ချိချေပေးခြင်း၊ ထို့အပြင် နိုင်ငံခြားငွေများ ဝယ်ယူရောင်းချလဲလှယ်ပေးခွင့်လိုင်စင်ရှိသည့် Money Changer အချို့သည်လည်း မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ စည်းမျဉ်းသတ်မှတ်ချက်များအား ချိုးဖောက်၍ နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းများကို ဈေးကစားပြီး နိုင်ငံစီးပွားရေး မငြိမ်မသက်ဖြစ်စေရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည့်အတွက် သက်ဆိုင်ရာလုံခြုံရေးအဖွဲ့ အစည်းများမှ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ပြည်တွင်းနိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း မတည်မငြိမ်ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တရားမဝင်နိုင်ငံခြားငွေ အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်နေသူများနှင့် ပွဲစားများအပါအဝင် စုစုပေါင်း တရားခံ ၁၄ ဦးကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးလျက်ရှိသည်။

စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ ☐



ONE Friday Fight-66 တွင် သွေးသစ်ဝင်းလှိုင်နှင့် ထိုင်းဖိုက်တာ ထိုးသတ်မည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၃
ဇွန် ၇ ရက်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် ONE Friday Fight- 66 ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့သမား သွေးသစ်ဝင်းလှိုင်၏ ပထမအပြစ် ထိုင်းဖိုက်တာ ခွန်ဆော့နှင့် ယှဉ်ပြိုင်

ခွဲပွဲ ပါဝင်လာမည်ဖြစ်ပြီး ထိုင်းဖိုက်တာနှင့် ထိုးသတ်ရမည်ဖြစ်သည်။ သွေးသစ်ဝင်းလှိုင်သည် ယခုနောက်ပိုင်း မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲများတွင် ရလဒ်ကောင်းများ ဆက်တိုက်စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ *

ယနေ့ ဗဟို စ ရာ

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် နိုင်ငံတစ်ဝန်း အခြေခံပညာကျောင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်ခြင်း
ဓာတ်ပုံမြင်ကွင်း စာ ၈

ဆီးရီးယားနိုင်ငံ အလကပိုမြို့ကို အစွရေကလေကြောင်း တိုက်ခိုက်၊
၁၂ ဦး သေဆုံး စာ ၁၁



အမျိုးသမီးများကို အတင်းအကျပ် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရန် စတင်စုဆောင်းနေသည်ဟု သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ မဟုတ်မမှန်ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၉

ပြည်ပနိုင်ငံရှိ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းများကို ပြည်တွင်း၌ တရားမဝင်ရောင်းချနေသူများအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူ ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၂၀

တိုက်စစ်ကစားသမား အမ်ဘာပေ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းနှင့် စာချုပ်ချုပ်ဆို

ကီလီယန် အမ်ဘာပေသည် အလွတ်ပြောင်းရွှေ့ကြေးဖြင့် စပိန်နာမည်ကြီး ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် စာချုပ်ချုပ်ဆိုလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ၎င်းနှင့် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းတို့၏ စာချုပ်သက်တမ်းမှာ ဇွန် ၃၀ ရက်တွင် ကုန်ဆုံးမည်ဖြစ်သည်။

ပြင်သစ်တိုက်စစ်ကစားသမား အမ်ဘာပေသည် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ဘာနေးဗျူးသို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် နှုတ်အားဖြင့် သဘောတူခဲ့ပြီး မေလရာသီအကုန်တွင် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းမှ ထွက်ခွာတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သူဖြစ်သည်။

အသက် ၂၅ နှစ်အရွယ် အမ်ဘာပေသည် ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းနှင့် စာချုပ်ချုပ်ဆိုလိုက်ပြီဖြစ်ပြီး လာလီဂါ အပြောင်းအရွှေ့ဈေးကွက်ဖွင့်မည့် ဇူလိုင် ၁ ရက်တွင် စပိန်သို့ ပြောင်းရွှေ့မည်ဖြစ်သည်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းသည် ဘာနေးဗျူး၌ စာမျက်နှာ ၁၉ ကော်လံ ၅ *

